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Protokół z LIII sesji Rady Gminy Suchy Las VIII kadencji 

26 stycznia 2023 r. (czwartek), godz. 16:30 

Park Wodny OCTOPUS, sala multimedialna, Suchy Las, ul. Szkolna 18. 

 

Porządek sesji: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z sesji Rady Gminy Suchy Las nr LI/22 z dnia 24 listopada 2022 r. 

4. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego Złotkowo Zachód – teren aktywizacji gospodarczej. 

5. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwały budżetowej na rok 2023. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Suchy Las na lata 

2023-2035. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy działki gruntu 

nr 421/10 w obrębie Golęczewo. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy części działki gruntu 

nr 179/1 w obrębie Golęczewo.  

9. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy najmu części działki gruntu 

nr 179/1 w obrębie Golęczewo.  

10. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Aktualizacji Planu Gospodarki Niskoemisyjnej dla Gminy 

Suchy Las na lata 2021-2025” (załącznik do uchwały w formie elektronicznej) 

11. Podjęcie uchwały w sprawie określenia górnych stawek opłat za opróżnianie zbiorników 

bezodpływowych lub osadników w instalacjach przydomowych oczyszczalni ścieków i transport 

nieczystości ciekłych oraz odbieranie odpadów komunalnych.  

12. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Regulaminy utrzymania czystości i porządku 

na terenie Gminy Suchy Las. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia aktualizacji Założeń do planu zaopatrzenia w ciepło, 

energię elektryczną i paliwa gazowe dla Gminy Suchy Las na lata 2022-2037 (załącznik 

do uchwały w formie elektronicznej) 

14. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń 

wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych będących w posiadaniu Aquanet S.A. na lata 2023-

2026. 

15. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie likwidacji dotychczasowej aglomeracji 

Chludowo oraz wyznaczenie nowej aglomeracji Chludowo. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenie Planu Odnowy Miejscowości Golęczewo na lata 2023-

2029. 

17. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie 

dożywiania w formie posiłku albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych 

dla osób objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-

2023. 

18. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałe w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego 

uprawniającego do przyznania nieodpłatnie pomocy w zakresie dożywienia w formie świadczenia 

pieniężnego na zakup posiłku lub żywności dla osób objętych wieloletnim rządowym programem 

„Posiłek w szkole i w domu: na lata 2019-2023. 

19. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na Wójta Gminy Suchy Las. 

20. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na Przewodniczącego Zarządu Osiedla 

Grzybowego.  
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21. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru Przewodniczącego Komisji Porządku Publicznego, Ochrony 

Środowiska i Spraw Komunalnych.  

22. Przyjęcie sprawozdań z praz komisji stałych Rady Gminy Suchy Las za rok 2022. 

23. Informacje: 

 Wójta Gminy  

 Przewodniczącego Rady Gminy, 

 Przedstawiciele gminy w Stowarzyszeniu Gmin i Powiatów Wielkopolski,  

 Przewodniczących Komisji Rady, 

 Radnych Powiatowych. 

24. Interpelacje i zapytania Radnych. 

25. Wolne głosy i wnioski. 

26. Zamknięcie sesji. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak na wstępie poinformował, że sesja Rady 

Gminy Suchy Las była transmitowana on – line, nagranie w systemie audio – video było dostępne 

w serwisie esesja.tv pod linkiem https://esesja.tv/transmisje_z_obrad/181/rada-gminy-suchy-las.htm. 

Nagranie z transkrypcją będzie udostępnione po upływie 14 dni od daty sesji. Dostęp do tego serwisu 

odbywa się poprzez stronę internetową www.suchylas.pl/media. Z uwagi na publiczny charakter sesji 

nie należy posługiwać się danymi osobowymi, ponieważ można narazić się na złamanie przepisów 

dotyczących ochrony danych osobowych. 

 

Ad. 1. Otwarcie sesji (00:01:57*) 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak otworzył LIII sesję Rady Gminy Suchy Las 

VIII kadencji w dniu 26 stycznia 2023 r. o godz. 16:37 witając Radnych oraz gości.  

 

Ad. 2. Stwierdzenie prawomocności obrad (00:02:01*) 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak stwierdził, że obrady sesji były prawomocne. 

W sesji udział wzięło 13 Radnych, 2 Radnych nieobecnych – Radny M. Bajer, Radny M. Jankowiak. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak spytał czy zebrani mają uwagi do porządku 

sesji. 

 

Radna J. Pągowska poinformowała, że po posiedzeniu Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju 

Gospodarczego w dniu 23 stycznia 2023 r. składa formalny wniosek o zdjęcie z porządku obrad 

punktu 4 pn. „Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego Złotkowo Zachód – teren aktywizacji gospodarczej”. 

Przewodnicząca wskazała, że mieszkańcy mają wiele obaw, nie mają wiedzy, rozważają różnego 

rodzaju zagrożenia, które mogą być związane z nową inwestycją, nie znają się na terminalach 

intermodalnych, podobnie jak radni z wyjątkiem Radnego J. Dudkiewicza, który bierze udział 

w budowie i rozbudowie różnego rodzaju terminali intermodalnych. Przewodnicząca uznała, 

że z powodu wielu pytań, chodź wiele informacji radni otrzymali na komisji, na którą przybył sam 

inwestor, który odpowiedział na szereg pytań od radnych i od mieszkańców. Dodała, że inwestor 

z dużym entuzjazmem przyjął informacje i zaproszenie na spotkanie z mieszkańcami by odpowiedzieć 

na ich pytania związane z inwestycją. Przewodnicząca wskazała, że urząd przygotował prezentację, 

która w odczuciu wielu radnych odpowiedziała na szereg wątpliwości i pytań. Przewodnicząca dodała, 
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że na komisji Wójt poinformował, że podpisał zarządzenie nr 22/2023 w sprawie przeprowadzenia I 

etapu konsultacji społecznych dotyczących zagospodarowania terenów objętych aktualnie miejscowym 

planem zagospodarowania przestrzennego w Złotkowie w rejonie węzła komunikacyjnego. 

Przewodnicząca wyraziła opinię, że zadaniem Wójta jest przekonanie mieszkańców, przekazanie 

wszystkich niezbędnych informacji, by wyjaśnić wątpliwości mieszkańców. Przewodnicząca Komisji 

J. Pągowska wyraziła opinię, że większość wątpliwości radnych już zostało wyjaśnionych. Dodała, 

że skoro inwestor zadeklarował się, że przygotuje i przedstawi koncepcje radnym i mieszkańcom 

ustaliła dwa terminy spotkań – 13 lutego br. spotkanie w świetlicy w Golęczewie dla mieszkańców 

Golęczewa i Złotkowa oraz 15 lutego br. drugie spotkanie w Złotnikach w świetlicy osiedlowej. 

Przewodnicząca wskazała, że ustaliła dwa terminy spotkań, ponieważ obawia się, że mieszkańcy tych 

trzech jednostek nie zmieszczą się w jednej świetlicy. Przewodnicząca poinformowała, że rozmawiała 

już z sołtyskami jednostek, że przygotują informacje, że Komisja Budżetowa wraz z Wójtem 

i urzędnikami zorganizują takie spotkanie. Przewodnicząca kierując wypowiedź do Wójta wskazała, 

by zaprezentować materiały, które były prezentowane na komisji. Dodała, że inwestor zobowiązał się 

do zaprezentowania koncepcji tego co chce wybudować aby mieszkańcy nie mieli wątpliwości co tam 

powstanie, jakie będą wykorzystane  rozwiązania technologiczne, które mają w dużej mierze uchronić 

mieszkańców przed różnymi uciążliwościami. Przewodnicząca poinformowała, że obie komisje 

odbędą się o godzinie 18:00, by mieszkańcy zdążyli wrócić do domów i przybyć na spotkania. Dodała, 

że inwestor również otrzymał informację o spotkaniach i wskazał, że będzie obecny. 

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera stwierdził, że nieraz dochodzenie do celu jest trudniejsze niż się 

wydaje ale jeśli zebrani idą w dobrą stronę to warto rozmawiać i wyjaśniać wszystkie sprawy. 

Wójt kierując pytanie do Radnej J. Pągowskiej spytał czy spotkania odbędą się w ramach posiedzenia 

komisji.   

Radna J. Pągowska poinformowała, że będą to obrady komisji, bo łatwiej będzie je zorganizować 

w porozumieniu z sołectwami i zarządem osiedla.  

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera zwrócił się do radnych o podtrzymanie tego punktu w porządku 

obrad. Przypomniał, że punkt był w porządku obrad sesji grudniowej oraz jest to projekt uchwały 

o przystąpieniu do opracowania zmiany planu zagospodarowania przestrzennego. Wójt wskazał, 

że procedura zmiany planu jest bardzo jasna, transparentna, oczywista i zapewniająca udział 

społeczeństwa, mieszkańców po opracowaniu projektu takiej zmiany planu miejscowego na bazie 

istniejącego planu miejscowego. Wójt wskazał, że na zebraniach, o których mówiła Przewodnicząca 

Komisji J. Pągowska nie będą rozmawiali o inwestycji, gdyż rozmawiają cały czas o planie czyli 

o ramach, zasadach, na bazie których inwestycja bądź inwestycje mogą być realizowane. Wójt wyraził 

opinię, że z większym entuzjazmem przedsiębiorca, który jest faktycznie jednym z wnioskodawców 

planu przyjąłby fakt przystąpienia do opracowania zmiany. Wójt przypomniał zebranym, że zmiana 

planu to pełna procedura, która mniej więcej wymaga rocznego czasu na przeprowadzenie wszystkich 

etapów, w tym tej bardzo szerokiej, gwarantującej mieszkańcom udział w procedurze upublicznienia, 

wyłożenia, dyskusji publicznej i możliwości składania uwag do planu. Wójt sierdził, że wspomniane 

przez Przewodniczącą daty 13 i 15 lutego są przynajmniej w tej długiej drodze dochodzenia do efektu 

datami, które pozwolą na przygotowanie projektu na kolejną sesję, bez konieczności zwoływania sesji 

nadzwyczajnej w tej sprawie. Wójt ponowił apel o pozostawienie punktu w porządku obrad, gdyż chce 

by Gmina Suchy Las była gminą, w której wysłuchuje się przedsiębiorcę, bez specjalnych oczekiwań, 

gdzie nie przesłuchuje się przedsiębiorcy, dając możliwość rozwoju nie tylko przedsiębiorcom 

działającym w gminie czy takim, którzy chcą działać na terenie gminy ale również tym, którzy 

podejmują takie decyzje o tym, że chcą zainwestować kapitał i prowadzić działalność w gminie.  

Radny M. Przybylski zaapelował do radnych o poparcie wniosku Radej J. Pągowskiej. Stwierdził, 

że jest to jedyne, sensowne rozwiązanie po ostatniej komisji. Radny podziękował wszystkim 

mieszkańcom, którzy w weekend błyskawicznie w liczbie ponad 400 poparli wniosek Radnego 
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G. Słowińskiego, Przewodniczącego Zarządu Osiedla Złotniki Osiedle, dotyczącego konsultacji. 

Radny wyraził nadzieje, że konsultacje się rychło odbędą po rzeczowej i konstruktywnej dyskusji 

i będą odpowiedzią mieszkańców na to, jak ten teren powinien zostać zagospodarowany i czy 

przypadkiem ten projekt nie powinien być skorygowany szczególnie w zakresie uzasadnienia, które 

akurat tego typu projektach uchwały jest rzeczą zasadniczą.  

 

Radna J. Radzięda złożyła wniosek o przesunięcie projektu uchwały z pkt. 16 porządku obrad pn. 

„Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenie Planu Odnowy Miejscowości Golęczewo na lata 2023-

2029” na pozycje 5 porządku obrad po ewentualnym głosowaniu odnośnie wniosku o zdjęcie 

z porządku obrad punktu dotyczącego wywołania planu miejscowego. Radna wskazała, że na sesję 

przybyli mieszkańcy i aby nie przetrzymywać ich aż do punktu 16 wnosi o przesunięcie projektu.  

 

Wójt Gminy Suchy Las G Wojtera złożył wniosek o wprowadzenie do porządku obrad 

następujących projektów uchwał: 

 Projekt uchwały w sprawie ustalenia stawki za 1 km przebiegu pojazdu, uwzględnianej przy 

obliczaniu zwrotu rodzicom kosztów przewozu dzieci, młodzieży, uczniów oraz rodziców. 

 Projekt uchwały w sprawie współpracy z Rejonem Obolońskim w Kijowie. 

 Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej Rejonowi Obolońskiemu w Kijowie. 

 Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej Miastu Hniwań. 

Ponadto Wójt zgodził się z przedmówczynią w sprawie przesunięcia projektu uchwały w sprawie 

Planu Odnowy Miejscowości Golęczewo na lata 2023-2029.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak poinformował, że pierwszy projekt uchwały 

wnioskowany przez Wójta do wprowadzenia do porządku obrad został omówiony na Komisji 

Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego. Pozostałe projekty uchwał zostały rozłożone przed 

sesją na stołach.  

 

Z uwagi na brak dalszych uwag do porządku sesji Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las 

R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie wniosku Radnej J. Pągowskiej o zdjęcie z porządku 

obrad projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego Złotkowo Zachód – teren aktywizacji gospodarczej. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych. 

Za – 11: Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Koźlicka I., Łączkowski K., Pągowska J., 

Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., Słowiński G., Sztolcman T., 

Przeciw – 1: Prycińska W.,  

Wstrzymujących się – 1: Ankiewicz A.,  

Projekt uchwały został zdjęty z porządku obrad. Zmianie uległa numeracja porządku obrad. 

 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie wniosku 

Radnej J. Radziędy o przesunięcie projektu uchwały w sprawie Planu Odnowy Miejscowości 

Golęczewo na lata 2023-2029 na pozycję 4 porządku obrad. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych. 

Za – 13: Ankiewicz A., Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Koźlicka I., Łączkowski K., 

Pągowska J., Prycińska W., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., Słowiński G., 

Sztolcman T., 
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Przeciw – 0,  

Wstrzymujących się – 0. 

Projekt uchwały został zdjęty z porządku obrad. Zmianie uległa numeracja porządku obrad.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie wniosku Wójta 

Gminy Suchy Las o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały w sprawie ustalenia stawki za 

1 km przebiegu pojazdu, uwzględnianej przy obliczaniu zwrotu rodzicom kosztów przewozu dzieci, 

młodzieży, uczniów oraz rodziców. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych.  

Za – 13: Ankiewicz A., Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Koźlicka I., Łączkowski K., 

Pągowska J., Prycińska W., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., Słowiński G., 

Sztolcman T., 

Przeciw – 0,  

Wstrzymujących się – 0. 

Projekt uchwały został wprowadzony jako punkt 21 w porządku obrad. Zmianie uległa numeracja 

porządku obrad. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie wniosku Wójta 

Gminy Suchy Las o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały w sprawie współpracy 

z Rejonem Obolońskim w Kijowie. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych. 

Za – 13: Ankiewicz A., Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Koźlicka I., Łączkowski K., 

Pągowska J., Prycińska W., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., Słowiński G., 

Sztolcman T., 

Przeciw – 0,  

Wstrzymujących się – 0. 

Projekt uchwały został wprowadzony jako punkt 22 w porządku obrad. Zmianie uległa numeracja 

porządku obrad. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie wniosku Wójta 

Gminy Suchy Las o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy 

rzeczowej Rejonowi Obolońskiemu w Kijowie. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych. 

Za – 13: Ankiewicz A., Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Koźlicka I., Łączkowski K., 

Pągowska J., Prycińska W., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., Słowiński G., 

Sztolcman T., 

Przeciw – 0,  

Wstrzymujących się – 0. 

Projekt uchwały został wprowadzony jako punkt 23 w porządku obrad. Zmianie uległa numeracja 

porządku obrad. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie wniosku Wójta 

Gminy Suchy Las o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy 

rzeczowej Miastu Hniwań. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   
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W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych. 

Za – 13: Ankiewicz A., Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Łączkowski K., Koźlicka I., 

Pągowska J., Prycińska W., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., Słowiński G., 

Sztolcman T., 

Przeciw – 0,  

Wstrzymujących się – 0. 

Projekt uchwały został wprowadzony jako punkt 24 w porządku obrad. Zmianie uległa numeracja 

porządku obrad. 

 

Nowy porządek sesji: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z sesji Rady Gminy Suchy Las nr LI/22 z dnia 24 listopada 2022 r.   

4. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenie Planu Odnowy Miejscowości Golęczewo na lata 

2023-2029. 

5. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwały budżetowej na rok 2023. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Suchy Las na 

lata 2023-2035. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy działki gruntu 

nr 421/10 w obrębie Golęczewo. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy części działki 

gruntu nr 179/1 w obrębie Golęczewo.  

9. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy najmu części działki gruntu 

nr 179/1 w obrębie Golęczewo.  

10. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Aktualizacji Planu Gospodarki Niskoemisyjnej dla 

Gminy Suchy Las na lata 2021-2025” (załącznik do uchwały w formie elektronicznej) 

11. Podjęcie uchwały w sprawie określenia górnych stawek opłat za opróżnianie zbiorników 

bezodpływowych lub osadników w instalacjach przydomowych oczyszczalni ścieków 

i transport nieczystości ciekłych oraz odbieranie odpadów komunalnych.  

12. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Regulaminy utrzymania czystości 

i porządku na terenie Gminy Suchy Las. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia aktualizacji Założeń do planu zaopatrzenia w ciepło, 

energię elektryczną i paliwa gazowe dla Gminy Suchy Las na lata 2022-2037 (załącznik do 

uchwały w formie elektronicznej) 

14. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń 

wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych będących w posiadaniu Aquanet S.A. na lata 

2023-2026. 

15. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie likwidacji dotychczasowej aglomeracji 

Chludowo oraz wyznaczenie nowej aglomeracji Chludowo. 

16. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków 

w zakresie dożywiania w formie posiłku albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów 

żywnościowych dla osób objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole 

i w domu” na lata 2019-2023. 

17. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego 

uprawniającego do przyznania nieodpłatnie pomocy w zakresie dożywienia w formie 

świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub żywności dla osób objętych wieloletnim 

rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu: na lata 2019-2023. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na Wójta Gminy Suchy Las. 
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19. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na Przewodniczącego Zarządu Osiedla 

Grzybowego.  

20. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru Przewodniczącego Komisji Porządku Publicznego, 

Ochrony Środowiska i Spraw Komunalnych.  

21. Projekt uchwały w sprawie ustalenia stawki za 1 km przebiegu pojazdu, uwzględnianej przy 

obliczaniu zwrotu rodzicom kosztów przewozu dzieci, młodzieży, uczniów oraz rodziców. 

22. Projekt uchwały w sprawie współpracy z Rejonem Obolońskim w Kijowie. 

23. Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej Rejonowi Obolońskiemu w Kijowie. 

24. Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej Miastu Hniwań. 

25. Przyjęcie sprawozdań z praz komisji stałych Rady Gminy Suchy Las za rok 2022. 

26. Informacje: 

 Wójta Gminy  

 Przewodniczącego Rady Gminy 

 Przedstawiciele gminy w Stowarzyszeniu Gmin i Powiatów Wielkopolski,  

 Przewodniczących Komisji Rady, 

 Radnych Powiatowych. 

27. Interpelacje i zapytania Radnych. 

28. Wolne głosy i wnioski. 

29. Zamknięcie sesji. 

 

 

Ad. 3. Przyjęcie protokołu z sesji Rady Gminy Suchy Las nr LI/22 z dnia 24 listopada 2022 r.  

(00:23:00*) 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak spytał czy Radni mają uwagi do protokołu 

z sesji Rady Gminy Suchy Las nr LI/22 z dnia 24 listopada 2022 r. 

 

Wobec braku uwag do protokołu, Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak zarządził 

głosowanie w sprawie przyjęcia protokołu z sesji Rady Gminy Suchy Las nr LI/22 z dnia 24 listopada 

2022 r. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych. 

Za – 13: Ankiewicz A., Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Koźlicka I., Łączkowski K., Pągowska 

J., Prycińska W., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., Słowiński G., Sztolcman T.,  

Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 0. 

Protokół został przyjęty jednogłośnie. 

 

Ad. 4. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenie Planu Odnowy Miejscowości Golęczewo na 

lata 2023-2029 (00:24:00*) 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak poinformował, że na posiedzeniu komisji nie 

opiniowano projektu uchwały. Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak otworzył 

dyskusję nad projektem uchwały, a następnie przekazał głos Sołtys wsi Golęczewo K. Kachel. 

 

Sołtys wsi Golęczewo K. Kachel podziękowanie za przesunięcie porządku obrad. 

W celu naświetlenia sytuacji Sołtys odczytała uchwałę podjętą na zebraniu wiejskim 19 stycznia br. 
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„Gmina Suchy Las złożyła wniosek o dofinansowanie budowy ulicy Bocznej w Golęczewie. Do 

kompletu dokumentacji niezbędne było dołączenie zaktualizowanego planu odnowy miejscowości 

Golęczewo na lata 2023-2029. W tym celu odbyło się zebranie wiejskie, podczas którego odbyła się 

również dyskusja na temat aktualizacji tego planu. W szczególności akceptacji przez mieszkańców 

pierwszego punktu o brzmieniu budowa drogi gminnej wraz z infrastrukturą. Mieszkańcy podczas 

zebrania wyrazili między innymi swoją dezaprobatę wybudowania ulicy Bocznej w formie 

zaproponowanej przez urząd gminy oraz wskazali na inne możliwe sposoby remontu tej drogi na 

przykład poprzez położenie płyt betonowych lub wyremontowania tego odcinka drogi analogicznie do 

już wyremontowanego odcinka drogi ulicy Bocznej od ulicy Czereśniowej. W celu podjęcia uchwały 

mieszkańcom podczas zebrania zostało zadane pytanie czy mieszkańcy Golęczewa są za 

wprowadzeniem do planu punktu 1 dotyczącego budowy drogi gminnej w ulicy Bocznej 

z zaznaczeniem, że jeśli ten punkt nie zostanie zaakceptowany w wyżej wymienionym planie przez 

mieszkańców to nie dojdzie do wybudowania drogi w takim kształcie jakim została zaprojektowana 

z uwagi na brak możliwości koniecznego dofinansowania, o które Gmina Suchy Las wystąpiła. 

Podczas głosowania nad uchwałą obecnych na sali było 39 osób, za określiły się 3 osoby, przeciw 17 

osób, wstrzymujących się było 19. W związku z podjętą uchwałą zaprzestano dalsze omawianie planu 

jednocześnie przyjmując, że prace nad jego aktualizacją rozpoczną się z udziałem mieszkańców 

w pierwszym kwartale 2023, co pozwoli spokojnie zaktualizować plan wsi na lata 2023-2029. Dlatego 

na zebraniu nie podjęto uchwały dotyczącej aktualizacji planu na ten okres. Jednocześnie należy 

nadmienić, że na zebraniu sołeckim mieszkańcy otrzymali zapewnienie od Wicewójta, że droga 

w takim kształcie nie będzie budowana ze względu na wynik głosownia”. Sołtys wskazała, że ku jej 

zaskoczeniu na komisjach w dniach 23 i 25 stycznia br. Panowie Wójtowie jasno wskazali, że budowa 

drogi będzie dalej procedowana wbrew woli mieszkańców. W związku z zaistniałą sytuacją Sołtys 

wskazała, że chcieliby zaprezentować radnym krótką prezentację z omówieniem kwestii ulicy 

Bocznej. Sołtys przekazała głos mieszkance Golęczewa A. Kołodzińskiej celem przedstawienia 

prezentacji oraz wskazania jak wygląda sytuacja na dzień dzisiejszy.  

Mieszkanka Golęczewa A. Kołodzińska podziękowała za możliwość zaprezentowania prezentacji. 

Na początku zaprezentowano, o którym odcinku ulicy Bocznej są prowadzone rozmowy. Mieszkanka 

omówiła lokalizację fragmentu ulicy Bocznej, wskazała na skrzyżowania z ulicami Lipową, Gryczaną, 

Oświatową. Zaprezentowano zdjęcia przedstawiające wiejski charakter drogi jako nieutwardzonej, 

niezbyt szerokiej, spacerowej dla mieszkańców, zadrzewionej i zazielenionej. W kolejności 

zaprezentowano projekt ulicy, który nie był prezentowany przez Wójta i p. Aurelię Szczęsną na 

zebraniu wiejskim. Przekazano wyłącznie informacje jaka jest szerokość drogi i chodnika. Pani A. 

Kołodzińska wskazała, że zapoznała się z projektem w starostwie co zostało wskazane w prezentacji. 

Mieszkanka wskazała, że projekt obejmuje jezdnię dwukierunkową o szerokości 5m i 2m chodnik, a 

także kanalizację deszczową. Dodała, że na ulicy Bocznej zaprojektowane są dwa przejścia dla 

pieszych co wydaje się w skali ulicy absurdalne. Wskazała, że na długości 350 m zlokalizowane są 4 

domy. Mieszkanka Golęczewa wskazała, że na komisji w dniu 25 stycznia br. Wójt Buliński wskazał, 

że problem z tą ulicą polega na tym, czego nie powiedział na zebraniu wiejskim, że w przypadku 

braku realizacji tej ulicy nie będą mogły być realizowane ulice Gryczana i Oświatowa. Mieszkanka 

wyraziła opinie, że nie zgadza się z tym stwierdzeniem bo brak realizacji Bocznej nie wpłynie 

negatywnie na realizacje Gryczanej i Oświatowej, które mają dostęp do ulicy Rolnej. Poinformowała, 

że mieszkańcy obawiają się dewastacji ulicy, mają ku temu powody, gdyż widzą jak zepsuto ulice 

Dworcową. Zaprezentowano zdjęcia sprzed i po inwestycji na ulicy Dworcowej – zdjęcia z lat 2012 

i 2021. Mieszkanka poinformowała, że wielu mieszkańców Golęczewa przeprowadziło się do 

Golęczewa z uwagi na to, że urzekła ich ulica Dworcowa, która została zabetonowana a mieszkańcy 

nie chcą, by betonoza przenoszona była na kolejne ulice. Poinformowała, że mieszkańcy proponowali 

różne rozwiązania, by zachować wiejski charakter ulicy Bocznej, między innymi wykonanie kostki 
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betonowej, zrobienia ciągu pieszo jezdnego jak na przedłużeniu ulicy Bocznej między Polną 

a Czereśniową. Wskazała, że Wójt stwierdził, że ciągu pieszo-jezdnego nie można zrealizować. 

Przedstawiono zdjęcia z realizacji nawierzchni na ulicy Rolnej w Golęczewie – płyty betonowe, które 

umożliwiają przejście i przejazd, nie przez kałuże a zachowano wiejski charakter drogi. Mieszkanka 

zaprezentowała zdjęcia ulic Oświatowej i Gryczanej. Wskazała, że ulice nie są zabudowane i nie są to 

zatem priorytety w zabudowie drogą tego miejsca, a w Golęczewie są inne ulice jak Cicha, Malinowa,  

które mają nawierzchnie utwardzone ale znacznie bardziej zabudowane. Podkreśliła, że mieszkańcy na 

zebraniu wskazali, że pieniądze, które miałyby być przez gminę przeznaczone na budowę ulicy 

Bocznej chcieliby przeznaczyć na budowę ulic we wskazanych rejonach. W kolejności przedstawiono 

drzewa, które musiałby zostać wycięte podczas budowy planowanej drogi. Wskazała, że z rozmowy 

podczas zebrania wynikało, że nie było inwentaryzacji dendrologicznej. Wskazała, że Wójt na komisji 

stwierdził, że wycięto by same chaszcze. Przedstawiła drzewa, które według jej obliczeń zostałyby 

wycięte nie wliczając drzewa owocowe oraz roślinność typowo wiejską. Poinformowała, że gmina od 

ponad 10 lat podchodzi do budowy tej drogi, przy czym od początku pojawiały się protesty, mimo to 

dalej była prowadzona procedura budowy. Zaprezentowano plansze z protestem, które przedstawiały, 

że zieleń jest ważniejsza w Golęczewie. Poinformowała, że gmina nie odniosła się do protestów 

i również teraz mimo protestu mieszkańców, którzy nie chcą realizacji tego w tej formie gmina nadal 

chce procedować inwestycje. 

Radna J. Radzięda stwierdziła, że abstrahując od ekologicznych argumentów w tej sprawie trzeba 

wziąć pod uwagę, że na zebraniu wiejskim mieszkańcy Golęczewa podjęli uchwałę o takiej, a nie 

innej treści. Stwierdziła, że radni często się zastanawiają, dlaczego mieszkańcy nie chcą brać udziału 

w życiu samorządowym gminy. Wskazała, że jest to wynikiem tego, że wielokrotnie ich głos został 

zignorowany. Radna stwierdziła, że jeżeli po raz kolejny wiedzą lepiej niż mieszkańcy, którzy 

poświęcili swój czas, przyszli i zdecydowali, to nie spodziewa się, by dobrze wpłynęło to na rozwój 

samorządności w gminie. Radna wskazała, że skłania się ku głosom mieszkańców zarówno na 

podstawie prezentacji ale przede wszystkim uchwały mieszkańców. Radna zaproponowała by odrzucić 

projekt uchwały.  

Radna A. Ankiewicz zachęciła zebranych do szerszego spojrzenia na omawiany aspekt. Wskazała, 

że mieszkańcy zapewne nie wiedzą, gdyż nie wszyscy się interesują planami zagospodarowania, 

że przy ulicy Oświatowej jest planowane boisko. Radna podkreśliła, że nieobecny na sesji Radny M. 

Bajer zabiegał o pozostawienie działek pod szkołę w tym rejonie. Radna stwierdziła, że mogłoby się 

wydawać, że ulica Oświatowa jest niezależna całkowicie od ulicy Bocznej jak wspomniała 

mieszkanka ale nie do końca tak jest. Radna wskazała, że szkoła, która mieści się przy ulicy 

Dworcowej od tyłu przynależy do ulicy Bocznej. Radna stwierdziła, że należy wyobrazić sobie 

przejście przez teren szkoły w ulicę Boczną, przez Oświatową do przedszkola. Dodała, że na dzień 

dzisiejszy jest to słabo wykonalne. Stwierdziła, że należy sobie wyobrazić, że dziecko wychodząc 

z terenu szkoły tyłem ulicą Boczną przechodzi na ulicę niewykonaną. Radna odnosząc się do zdjęć 

zaprezentowanych na prezentacji wskazała, że ulica nie wygląda tak jak na zdjęciach. Radna kierując 

wypowiedź do mieszkanki wskazała, że troszeczkę inaczej zebranych nakierowała przedstawionymi 

fotografiami. W kolejności zwróciła uwagę, że na drzewach na zdjęciach ulicy Bocznej są liście i są to 

zdjęcia wykonane najprawdopodobniej jesienią, kiedy ta ulica dobrze wygląda, a dzisiaj trudno 

wjechać w ulicę Gryczaną przez ulicę Boczną. Radna wskazała, że w momencie gdy powstanie nowa 

szkoła, boisko przy ulicy Oświatowej to dzieci nie pójdą dookoła na boisko ulicą Dworcową i Lipową 

tylko będą chciały przejść z tyłu szkoły, gdzie trafią na kałuże, na przejazd traktorów. Radna 

wskazała, że gdyby nawet udało się zmienić projekt to będzie to ulica bez chodnika, a chodnik na tym 

odcinku jest potrzebny dla bezpieczeństwa innych użytkowników dróg niż tylko kierowców 

samochodów. Radna wskazała, że jest to argument, który przedstawiła, natomiast rozumie argument 

mieszkanki co do ekologii. Radna stwierdziła, że może rozwiązaniem jest to zastosowane w Suchym 
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Lesie. Dodała, że skoro należy patrzeć ekologicznie i jest strach przed betonozą to może należy 

zastosować kostkę przepuszczalną lub wprowadzić małe odstępstwa i zrobić przykładowo niewielkie 

kratownice pozostawiając miejsce na drzewa. Przygotowanie miejsc na drzewa z kratownicami, nieco 

zmieniłoby obraz 2 metrowego chodnika, a na pewno byłoby to plusem dla uroku ulicy. Radna 

odnosząc się do zaprezentowanej przez mieszkankę informacji odnośnie liczby drzew wyraziła opinię, 

że tyle tych drzew na pewno na ulicy nie ma chyba, że mieszkanka policzyła również zieleń na 

nieruchomościach podlegających pod ZRID. Dodała, że wtedy mogłaby się zgodzić z tym 

wyliczeniem ale twierdzi, że tyle tych drzew tam nie ma, co nie znaczy, że przy zastosowaniu 

niewielkiej korekty na pewno są do uzyskania.  

Zastępca Wójta Gminy Suchy Las M. Buliński odnosząc się do informacji Sołtys K. Kachel oraz 

mieszkanki p. A. Kołodzińskiej poinformował, że na zebraniu wiejskim nie było oczekiwania 

przedstawienia projektu, gdyż zebranie było w sprawie planu odnowy miejscowości i dyskutowali nad 

projektem, nad których dyskutują parę lat. Zastępca Wójta zwracając się do zebranych wskazał, 

że posiadają wiedze, że odbywały się w tej sprawie zebrania mieszkańców na przykład 27 września 

2021 r., tylko i wyłącznie w sprawie ulicy Bocznej z projektantem, z prezentacją projektu. Zastępca 

Wójta stwierdził, że informacje o tym, że mieszkańcy tego projektu nie znali czy nie mieli okazji się 

z nim zapoznać są niewłaściwe. W kolejności poinformował, że już plan miejscowy z 2010 roku, 

który przeznacza tereny od ulicy Bocznej przy ulicy Gryczanej, Oświatowej pod tereny mieszkaniowe, 

zakłada, że obsługa komunikacyjna tych terenów jest przewidziana ulicą Boczna. A w stosunku do 

tych nieruchomości, w których jest procedura ZRID wszczęta wskazał, że również od początku przy 

tym planie było jasne, że część nieruchomości jest zajęta pod pas drogowy. Zastępca Wójta stwierdził, 

że to co urząd starał się zaprojektować to projekt drogi o minimalnych parametrach dopuszczalnych 

przez starostwo – jezdnia 5 m i chodniki 2 m. Wskazał, że chcieliby projektować pieszo-jezdnie, które 

w poprzednich latach szło przeprocedować, natomiast teraz nie ma takiej możliwości. Zastępca Wójta 

przekazał, że urząd stara się robić minimalne szerokości. Wskazał, że szerokość jezdni, chodnika 

i skrajni to szerokość około 7 m. Odnosząc się do wybranych mieszkańców wskazał, że na wysokości 

ich posesji przewężenie pasa jest znaczne i wynosi około 6 m, więc nie da się tego zrealizować bez 

ingerencji w grunt. Zastępca Wójta stwierdził, że stan drogi jest jaki jest i wystarczy się przejechać 

dzisiaj by zobaczyć, że nie da się przejść z wózkiem czy bez wózka, czy kaloszy a latem stan drogi 

gruntowej grozi pyleniu. Dodał, że wiele takich uwag padało nawet na ostatnim zebraniu 

mieszkańców, chociażby od ulicy Kwiatowej, którzy mają ten problem ulicy, która będzie 

w najbliższym czasie realizowana. Zastępca Wójta wskazał, że tak jak tłumaczył sprawę dotacji po 

zebraniu zostało to potwierdzone w Urzędzie Marszałkowskim. Zastępca Wójta wskazał, że gmina 

brała udział w konkursie dotacyjnym z programu Rozwoju Obszarów Wiejskich, czyli w konkursie, 

w którym kiedyś gmina otrzymała dotację na remont dworca w Golęczewie. Dodał, że był to konkurs 

wielokryteriowy, gdzie wielu  nie dostawali punktów ze względu na przykład na ocenę dochodowości 

na mieszkańca. Natomiast ulica Boczna spełniała kryteria otrzymania dotacji, bo chociażby znajduje 

się przy obiekcie publicznym jakim jest szkoła, łączy drogę powiatową z drogami gminnymi, łączy 

centrum wsi z węzłem przesiadkowym i te kryteria spowodowały, że projekt znalazł się na 24 miejscu 

na liście projektów dofinasowanych z kwotą przeznaczoną 1.220.000,00 zł. Odnosząc się do kwestii 

połączeń infrastrukturalnych ulicy Bocznej z ulicami przyległymi wskazał, że być może udałoby się 

zrealizować odwodnienie inaczej, natomiast samo odwodnienie to nie jest jedyna infrastruktura, którą 

umieszcza się w pasie drogowym. Podkreślił, że jest to też kanał technologiczny czy oświetlenie 

drogowe, zgodnie z obecnymi wymogami dotyczącymi standardu dróg zatem tego bez projektu 

i budowy drogi nie da się zrealizować.  

Radny R. Rozwadowski poinformował, że sprowadził się do gminy około 20 lat temu i była to gmina 

wiejska choć mieszka w centrum Suchego Lasu, gdzie również nie było chodników i dróg. Dodał, 

że Suchy Las ma bardziej skondensowaną zabudowę ale projekty, które powstały niektóre są trafione, 
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a niektóre mniej. Poinformował, że nie widział Golęczewa w 2012 roku ale pełniąc funkcję radnego 

zaczął uczęszczać na komisje wyjazdowe czy uroczystości wiejskie. Rady wyraził opinię, że ulica 

Dworcowa mu się nie podoba. Dodał, że porównanie dwóch zdjęć ulicy Dworcowej wskazanych na 

prezentacji ma duży wydźwięk. Radny wyraził zdanie, że nie można uszczęśliwiać kogoś na siłę 

i jeżeli mieszkańcy chcą zachować wiejski charakter swojej miejscowości to ich popiera.  

Radny Z. Hącia poinformował, że w każdej wsi są drogi, które już muszą być wybudowane 

i mieszkańcy domagają się by nie daną, a inną drogę wybudować. Radny wyraził opinię, że na pewno 

tak właśnie było na zebraniu wiejskim w Golęczewie. Radny stwierdził, że sprawa jest jasna, że ta 

droga jest drogą polną i właściwie nie ma innej możliwości niż wybudowanie porządnej drogi. Radny 

podkreślił, że ta droga nie jest budowana na pół roku, a na lata i ma służyć ludziom, a jeżeli zrobi się 

taki błąd jak wybudowana ulica Strumykowa w Chludowie do ulicy Poznańskiej, gdzie jest wąsko 

i trzeba schodzić na pobocze jak jeździe samochód, bo nie ma chodnika to Golęczewo będzie miało 

taką sytuację, że ulicą Boczną będzie jechał samochód i pieszy będzie wchodzić w płot. Radny 

wskazał, że rozmawiał z mieszkańcami Golęczewa przed sesją i mieszkańcy wiedzą o co chodzi, 

że część mieszkańców musi się zrzec kawałka gruntu, by powstała droga, a żeby droga powstała, a nie 

dziadostwo to musi być zrobiona dobrze. Radny wskazał, że droga musi służyć na lata a nie by później 

wytykano, że taka droga została wybudowana.  

Radna J. Pągowska poinformowała, że wraz z Wiceprzewodniczącym Rady Gminy Suchy Las 

Radnym T. Sztolcmanem byli obecni na zebraniu mieszkańców, na którym faktycznie wybrzmiała 

wyraźna niechęć mieszkańców do zabetonowania długiego odcinka ulicy Bocznej. Radna stwierdziła, 

że należy więcej rozmawiać z mieszkańcami. Radna zwróciła się do Wójta wskazując, że mieszkańcy 

starają się utrzymać wiejski charakter tej ulicy. Radna wskazała, że wielu mieszkańców Golęczewa 

zamieszkało tam z uwagi na wiejski charakter jednostki i lepiej rozmawiać i ustalać z mieszkańcami. 

Wskazała, że być może należy wcześniej zrobić remont niekoniecznie przebudowę pełnowymiarowej 

ulicy z chodnikiem.  

Radna A. Ankiewicz stwierdziła, że porównywanie ulicy Bocznej z ulicą Dworcową jest o tyle 

nieszczęśliwe, że ulica Dworcowa jest ulicą powiatową, więc jej stan na pewno był mocniej  

wymuszony przez powiat niż przy ulicy Bocznej. Radna wskazała, że na ulicy Dworcowej szerokość 

drogi jest taka, że po jednej stronie jest chodnik a po drugiej stronie ścieżka rowerowa. Zatem to co 

widać zabetonowane to są te ciągi piesze i rowerowe. Kierując wypowiedź do Zastępcy Wójta spytała 

czy jego wypowiedź należy rozumieć w ten sposób, że w momencie gdy nie zostanie przeprowadzona 

budowa ulicy Bocznej to nie będzie w tym rejonie możliwe przeprowadzenie kanału technologicznego 

w postaci światłowodu, oświetlenia albo remontu tego oświetlenia.  

Zastępca Wójta Gminy Suchy Las M. Bulińskiego poinformował, że kanał technologiczny 

i modernizacja oświetlenia jest elementem tego projektu drogowego i jeśli projekt drogowy nie będzie 

realizowany to nie będzie realizacji tych elementów.  

Radny R. Rozwadowski stwierdził, że szkoda, że nie można użyć kompromisu. Dodał, że kiedyś  

wybrzmiało na sesji czy na komisji, że kompromisy kończą się równo z tablicą Suchy Las, 

a w Poznaniu w dużym mieście można użyć kompromisu, jak zmniejszenie szerokości chodnika czy 

pozostawienie drzewa ale za tablicą Poznania się to kończy i należy bardzo stosować się do 

przepisów. Radny wyraził opinię, że gdyby była możliwość lawirowania między przepisami to ulica 

mogłaby być ciut węższa z pozostawianiem urokliwego charakteru, z drzewami i wtedy mieszkańcy 

by ją chcieli ale jeśli ma powstać szeroka autostrada to tu tkwi problem.  

Radna J. Radzięda wskazała, że sprawa ulicy Bocznej toczy się od 2012 roku, i zgodnie z informacją 

Zastępcy Wójta temat niejednokrotnie był poruszany w Golęczewie na spotkaniach. Radna spytała 

Sołtys Wsi Golęczewo czy kiedykolwiek pojawiła się inna opinia mieszkańców w tej sprawie niż ta 

wyrażona uchwałą.   
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Sołtys wsi Golęczewo K. Kachel poinformowała, że na zebraniu, o którym wspominał Zastępca 

Wójta pojawili się mieszkańcy z ulicy Bocznej, którzy również wyrażali swoją dezaprobatę planu, 

który został stworzony przez urząd gminy. Sołtys wskazała, że od 2012 roku nie jest tak, że tylko 

jedna rodzina wskazuje na nieprawidłowość planu ale również inni mieszkańcy prosili o to, by 

zaprojektować drogę w taki sposób, by wszystkie strony były zadowolone. Sołtys wyraziła zdziwienie 

wypowiedzią Zastępcy Wójta, że jeśli droga nie będzie budowana to nie będzie światłowodu i lamp. 

Sołtys wskazała, że ulica Malinowa jest skanalizowana, nie ma odwodnienia, co świadczy o tym, 

że ulica tonie w błocie i wodzie, natomiast są zrobione lampy na całej ulicy, zostały pociągnięte 

kanały i nie wie dlaczego jest informacja, że jeśli nie powstanie droga to również oświetlenie i kanały 

nie powstaną. Ponadto Sołtys odnosząc się do wypowiedzi Zastępcy Wójta jakoby mieszkańcy z ulicy 

Kwiatowej informowali, że ulica ma duże zapylenie wskazała, że to zapylenie powstało dlatego, że po 

inwestycji kanalizacyjnej inwestor czy wykonawca wysypał kruszywo, z którego robiła się maź, a po 

jej przeschnięciu czy przysypaniu innym materiałem spowodowało ogromne zapylenie w okresie 

letnim. Odnosząc się do wypowiedzi Zastępcy Wójta odnośnie wskazania, że ulica Boczna znajduje 

się na tyłach szkoły i dzieci będą mogły tamtędy dochodzić do szkoły wskazała,  że nie widziała nigdy 

by dzieci od strony tyłu szkoły do niej szły. Dodała, że cały ruch zawsze odbywał się od ulicy 

Dworcowej albo od figury. W kolejności odnosząc się do wypowiedzi Radnej A. Ankiewicz jakoby 

dzieci miały chodzić w przyszłości na boisko przy ulicy Oświatowej ulicą Boczną wskazała, że dzieci 

do przedszkola przy wyasfaltowanym odcinku ulicy Oświatowej idą ulicą Lipową w kierunku 

Oświatowej wchodząc do przedszkola. Sołtys wskazała, że cała infrastruktura toczy się od całkowicie 

drugiej strony ulicy Oświatowej, która już jest położona.  

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera wskazał, że w zaprezentowanej prezentacji chciałby zwrócić 

uwagę na jeden element z projektu czyli dwa skrytykowane na spotkaniu w Golęczewie i na sesji 

przejścia dla pieszych oraz zaprezentowane zdjęcia ulicy Dworcowej w 2012 i 2021 r. Wójt wskazał, 

że jeśli zebrani zamierzają powrócić do krytyki budowy ulicy Dworcowej to należy pamiętać, że jest 

to droga powiatowa realizowana przez gminę i firmę Aquanet, za pieniądze gminne i Aquanetu ale 

pod całkowite dyktando powiatu. Wójt wskazał, że można iść dalej i powiedzieć, że bezwarunkowo te 

rzeczy jak te dwa przejścia dla pieszych przy ulicy Bocznej, zostały bezwarunkowo niektóre 

rozwiązania narzucone przez powiat. Stwierdził, że chętnie będzie korzystał z tego porównania, bo 

zdjęcie jest bardzo wymowne. Wójt poinformował, że wielokrotnie krytycznie odnosił się do działań 

Wydziału Dróg. Wójt poinformował, że starostwo dzisiaj wskazuje, że należy nie przesadzać ze 

znakami drogowymi na osiedlach na przykład na Osiedlu Grzybowym. Dodał, że nie dostał tego 

pisma ale dowiedział się, że takie pismo zostało złożone i je posiada. Wójt wskazał, że był na 

spotkaniu, na którym padło powiedzenie, że gdyby Starostwo Powiatowe w Poznaniu wpuścić do 

starego miasta Rodos to by zostało to co przy S11, wszystkie uliczki trzeba by poszerzyć zgodnie ze 

standardami starostwa powiatowego do 10 m, a miasto przestałoby istnieć. Wójt odnosząc się do 

zebranych wskazał, że należy pamiętać, że ulica Dworcowa to wykonanie projektu zleconego przez 

starostwo. Wójt Gminy odnosząc się do kwestii pieszo-jezdni wskazał, że nie może ona powstać, 

a pieszo-jezdnią nie jest droga płytowa. Odnosząc się wskazanej przez Mieszkankę Golęczewa 

w prezentacji drogi wykonanej z płyt Wójt wskazał, że jest to umocnienie drogi gruntowej. Dodał, 

że w budżecie jest program na umacnianie dróg płytami. Wójt poinformował, że drogi umacniane są 

płytami w ten sam sposób jak umacniane są gruzobetonem, tłuczniem, materiałami przepuszczalnymi, 

ale nie jest to pieszo-jezdnia. Wskazał, że zastosowanie innych rozwiązań wspomnianych przez Radną 

A. Ankiewicz uważa za niemożliwe do wykonania w terminie wynikającym z przepisów narzuconych 

przez Urząd Marszałkowski. Dodał, że byłaby to zmiana projektu, która wymagałaby uzyskania 

nowych uzgodnień, warunków, geometrii do decyzji, którą Starostwa wyda w pasie drogowym, który 

będzie określony w tej decyzji.   
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Radna J. Radzięda zwróciła się z apelem do radnych, by posłuchać mieszkańców, podjąć wiążącą 

uchwałę wiejską i dostosować się do tego czego oczekują mieszkańcy konkretnej miejscowości. 

Radna wskazała, że niestety nieobecny jest radny z Golęczewa, który mógłby odnieść się do tematu 

i zapewne ma świadomość jakie jest dominujące zdanie w Golęczewie. Radna wskazała, że prawie 40 

osób przyszło na zebranie i duża część z nich podjęła decyzje, że nie chcą inwestycji. 

Radna A. Ankiewicz odnosząc się do wypowiedzi Radnej J. Radziędy wskazała, że uczestniczyło 39 

mieszkańców, 17 osób było przeciwnych, a 19 się wstrzymało od głosu, 3 były za. Radna wyraziła 

opinię, że nie można stwierdzić, że to mieszkańcy Golęczewa się wypowiedzieli w większości. 

 

Osoby na sali zabrały głos. Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak wskazał, że w taki 

sposób dyskusja nie będzie prowadzona z uwagi na względy techniczne tylko jedna osoba może być 

przy głosie.  

Radna A. Ankiewicz poinformowała, że absolutnie nie zamierza uszczęśliwiać mieszkańców 

Golęczewa ulicą Boczną na siłę. Radna odnosząc się do zebranych poruszyła kwestię przebudowy 

skrzyżowania, budowy rodna w ulicach Tysiąclecia i Lipowej. Wskazała, że w tamtym czasie zbierano 

podpisy, by rondo nie powstało, zbierał je nawet Radny M. Bajer. Radna poprosiła o sprostowanie 

jeśli się pomyliła. Wskazała, że po 2-3 latach od zbierania podpisów przeciwko inwestycji Radny M. 

Bajer zabiegał i co sesję pytał o możliwość przebudowy tego skrzyżowania, budowę ronda, ponieważ 

jest niebezpiecznie na skrzyżowaniu. Radna zgodziła się z Sołtys K. Kachel, że na dzień dzisiejszy nie 

ma boiska, szkoły i nie ma dzisiaj potrzeby, żeby dzieci szły na ulicę Oświatową bo mogą przejść 

Dworcową i Lipową, ale czasy się zmieniają i gospodarstwa, które mają puste działki przy ulicy 

Bocznej, Oświatowej i Gryczanej zostaną zabudowane. Radna wyraziła opinię, że nie sądzi, by ktoś 

w przyszłości chciał wrócić do tego projektu. Radna wskazała, że będą wydawać kolejne pieniądze na 

nowy projekt bo ten będzie już przedawniony.   

Radna J. Radzięda odnosząc się do wypowiedzi Radnej A. Ankiewicz o kwestię budowy ronda 

w Golęczewie wskazała, że pół wsi zbierało podpisy po czym okazało się, że zwyczajnie nie chcą jak 

w przypadku inwestycji na ulicy Bocznej gigantycznego ronda z wycinką wszystkich drzew dookoła. 

Radna stwierdziła, że rondo uspokoiłoby ruch w rejonie tego skrzyżowaniu ale nie kosztem starych 

drzew. Odnosząc się do ulicy Bocznej, o to czy zdecydowali o niej mieszkańcy Golęczewa czy nie 

wskazała, że qworum wynosi 15 mieszkańców. Radna stwierdziła, że jeśli z perspektywy czasu uważa 

się, że jest to za mała liczba osób to należy zmienić zapisy w statutach poszczególnych jednostek, 

natomiast do tego czasu radni powinni być zobowiązani wobec uchwał, które podejmują zebrania.   

Sołtys wsi Golęczewo K. Kachel odnosząc się do kwestii ronda wskazała, że mieszkańcy zbierali 

podpisy, ponieważ to rondo bardzo ingerowało w drzewostan i działki prywatne. Wskazała, że cały 

płot przy figurze Matki Boskiej posadowiony od ulicy Dworcowej miał być usunięty. Sołtys wskazała, 

że Radny M. Bajer po 2-3 latach wrócił do tematu, bo trzeba uspokoić ruch. Podkreśliła, że od samego 

początku, gdy była mowa o tym, że dla mieszkańców rondo jest zbyt wielkie chcieli mniejszego ronda 

ale wówczas nie było takiej możliwości i nikt nie chciał rozmawiać na ten temat. Sołtys podkreśliła, 

że Radny M. Bajer podczas swojej kadencji chciał wrócić do rozmów na temat mniejszego rodna, 

które powstają w innych miejscowościach jak na przykład w Rokietnicy. 

Radny M. Przybylski wyraził opinię, że należy zakończyć dyskusję. Wskazał, że Sołtys powiedziała 

wyraźnie jaki jest jej stosunek do tego problemu. Dodał, że została podjęta uchwała zebrania 

wiejskiego czyli statutowego organu w Golęczewie, a niektórzy dyskutanci uporczywie twierdzą, 

że wiedzą lepiej niż zebrani wiejskie, sołtys i przedstawiciele środowisk. Radny wyraził opinię, że jest 

to droga donikąd. Wskazał, że należy uszanować wolę ludzi i nie należy się łudzić, że zebrani mają 

monopol na wiedzę. Radny wskazał, że mieszkańcy postanowili tak a nie inaczej, nikt wcześniej 

z nimi nie konsultował tego zamiaru i zebrani muszą to zaakceptować bez względu na indywidualne 

podejście do tematu. Radny wskazał, że należy zakończyć dyskusję i podjąć głosowanie.  
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Mieszkaniec Golęczewa R. Kołodziński wyraził opinię, że zebrani rozmawiają o drodze i jej 

przebiegu lecz nie jest to dyskusja o drodze ale o podstawach demokracji nie tylko w gminie ale 

i w kraju. Mieszkaniec poinformował, że na zebranie wiejskie zabrał niepełnoletniego syna by 

zobaczył jak się podejmuje decyzje, które biorą się z mieszkańców obecnych na zebraniu. 

Mieszkaniec podkreślił, że Sołtys w swojej wypowiedzi wskazała, że to mieszkańcy przyszli 

i zagłosowali w dany sposób. Mieszkaniec odnosząc się do zebranych wskazał, że nie powinni 

dyskutować o tym jak ma przebiegać droga. Wyraził opinię, że jeśli radni zagłosują za tym, żeby było 

to dalej procedowane to zagłosują przeciwko podstawowej jednostce demokracji jaką jest zebranie 

wiejskie. Dodał, że w rozmowie z synem wskazał, że ponownie będzie musiał zabierać głos w tej 

sprawie, ponieważ ktoś podjął inną decyzję nie uwzględniając przyjętego przez mieszkańców 

protokołu.  

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera poinformował, że Urząd Marszałkowski oczekuje uchwały 

Rady Gminy, a nie ma możliwości przesłania jako tego dokumentu uchwały zebrania wiejskiego. 

Wójt przypominając słowa Zastępcy Wójta M. Bulińśkiego ze spotkania, wskazał, że urząd otrzymał 

odpowiedź od Urzędu Marszałkowskiego na dwa kluczowe pytania dla tej sprawy by mieć wszystko 

wyjaśnione. Urząd Marszałkowski oczekuje uchwały Rady Gminy, która nie musi uwzględniać opinii 

wyrażonej przez zebranie mieszkańców. Wójt wyraził opinię, że może się to oczywiście nie podobać 

ale takie jest stanowisko instytucji wdrażającej, która oczekuje uchwały Rady Gminy.  

Mieszkanka Golęczewa M. Piosik poinformowała, że jest mieszkanką Golęczewa od 24 lat. 

Przeprowadziła się do przepięknej, wzorcowej wsi. Wskazała, że jest również historykiem. 

Mieszkanka wyraziła opinię, że to co zaczyna się dziać w gminie jeśli chodzi o przebudowę dróg, 

a zwłaszcza w Golęczewie jest zbrodnią na historii. Wskazała, że Golęczewo straciło swój urok z wsi 

wzorcowej stało się po PGRowską wsią. Odnosząc się do projektu, który został przedstawiony przez 

Zastępcę Wójta M. Bulińskiego pokazuje on jak można zniszczyć kolejny moment zabudowy 

historycznej, jakim są mury i budynki historyczne. Wskazała, że to wszystko miałoby zostać 

zabetonowane. Mieszkanka stwierdziła, że większość mieszkańców, która była również obecna na 

poprzednim zebraniu, większość nawet tych niezdecydowanych, którzy nie podjęli jasnej decyzji, 

że są przeciw budowie, a wstrzymali się od głosu, w rozmowach prywatnych również nie podejmują 

takiej decyzji, wolą się z powodów może sąsiedzkich czy innych wstrzymać od głosu. Wskazała, 

że jest to powszechne szczególnie w małych miejscowościach gdzie nie wszyscy potrafią zając jasne 

stanowisko. Mieszkanka wyraziła opinię, że demokracja mówi o tym, że mieszkańcy nie chcą drogi, 

kolejnej betonozy, nie mają potrzeby kolejnej, olbrzymiej szerokiej drogi, która prowadzi w to samo 

miejsce jak droga Dworcowa. Mieszkanka wskazała, że wystarczy umocnić drogi, które są zrobione 

na ulicy Rolnej, Malinowej i to mieszkańcom Golęczewa zdecydowanie starcza, żeby suchą nogą 

przejść do swoich posesji a drogi tego typu ograniczają możliwość jeżdżenia szybko, prędko. Dodała, 

że nie trzeba budować spowalniaczy, bo mieszkańcy szanują tego typu umocnienia. Mieszkanka 

wyraziła opinię, że mieszkańcy chcą wsi tam gdzie mieszkają. Odnosząc się do zebranych poprosiła 

o podjęcie mądrej, rozsądnej decyzji, która pozwoli zachować wiejski charakter miejscowości.  

Radna A. Ankiewicz stwierdziła, że wmawia się jej, że jest przeciwna mieszkańcom. Radna 

zaprzeczyła. Wskazała, że jeśli była taka decyzja, to trzeba o tym rozmawiać i mówić jakie będą 

konsekwencje na przyszłość. Radna wskazała, że dzisiaj część z mieszkańców nie chce budowy ale 

fajnie, że są na sali, bo wiedzą do kogo kiedyś przyjdą mieszkańcy, którzy zapytają dlaczego ulica 

Boczna nie została wybudowana i jakie będą tego konsekwencje, gdy powstanie szkoła, przedszkole, 

boisko przyszkolne i to chciała uświadomić.  

Radny T. Sztolcman stwierdził, że zebrani radni wiedzą jaki głos oddadzą i niepotrzebnie jest 

przedłużana dyskusja. Wskazał, że byli obecni na spotkaniu, część radnych się wypowiedziała w tej 

sprawie. Wiceprzewodniczący Rady złożył wniosek o zamknięcie listy mówców i rozpoczęcie 

głosowania. 
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Mieszkanka Golęczewa A. Kołodzińska stwierdziła, że największe obawy dotyczą tego, 

że niezrealizowana zostanie ulica Oświatowa i że dzieci nie będą miały jak dojść ze szkoły do boiska. 

Mieszkanka wskazała, że nie ma żadnych przeszkód do realizacji ulicy Oświatowej, jest dostępna 

z ulicy Rolnej, można zrobić całą infrastrukturę i ją wybudować od początku do końca. Następnie 

mieszkanka podkreśliła, że ulica Boczna jest dużo bardziej bezpieczna jako nieutwardzona 

i niezrobiona w takiej formie jak proponuje Zastępca Wójta Gminy Suchy Las M. Buliński, ponieważ 

jest tam bardzo mały ruch samochodowy.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak stwierdził, że zebrani radni nie muszą głosować 

wniosku formalnego, ponieważ nie ma już listy mówców, która samoistnie się zakończyła.  

 

Z uwagi na brak dalszych głosów Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak zamknął 

dyskusję nad projektem uchwały.    

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie podjęcia 

uchwały w sprawie zatwierdzenie Planu Odnowy Miejscowości Golęczewo na lata 2023-2029. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych. 

Za – 2: Banaszak R., Hącia Z.,  

Przeciw – 10: Dudkiewicz J., Koźlicka I., Łączkowski K., Pągowska J., Prycińska W., Przybylski M., 

Radzięda J., Rozwadowski R., Słowiński G., Sztolcman T., 

Wstrzymujących się – 1: Ankiewicz A.  

Uchwała nie została przyjęta. 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak zgłosił do protokołu poprawkę, że głosował 

przeciwko. 

 

Ad. 5. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwały budżetowej na rok 2023 

(01:21:24*) 

 

Skarbnik Gminy Suchy Las M. Wojtaszewska zgłosiła autopoprawkę Wójta Gminy do projektu 

zmiany uchwały budżetowej na rok 2023, która wynika z konieczności wprowadzenia środków 

związanych z udzielaniem pomocy mieszkańcem Ukrainy czyli tzw. środki z Funduszu Pomocy 

Ukrainie oraz z konieczności wprowadzenia środków z Funduszu Przeciwdziałania Covid-19 

przeznaczonych na wypłatę rekompensat dla przedsiębiorców energetycznych. Skarbnik wskazała, 

że wprowadzenie tego zadania po stronie dochodów i wydatków należy do wyłącznej kompetencji 

Rady Gminy. Skarbnik poinformowała, że w kwestii wydatków istnieje również konieczność 

wprowadzenia takich samych kwot jak po stronie dochodów na wydatki związane z pomocą 

obywatelom Ukrainy oraz należy wprowadzić środki na wypłatę rekompensat dla przedsiębiorców 

energetycznych. Skarbnik poinformowała, że taki wniosek wpłynął już w styczniu i jest do końca 

miesiąca czas na realizację ale jednocześnie należy zwrócić środki, które pozostały na wyodrębnionym 

rachunku, na które były wpłacane środki z funduszu covid-19 właśnie na wypłatę dodatków 

energetycznych dla rekompensat. Skarbnik wskazała, że właśnie te zwroty dotacji muszą być 

zakwalifikowane jako wydatki budżetowe, a ich źródłem sfinansowania są przychody z tych środków. 

Podkreśliła zatem, że nie dochodami a przychodami, na które składają się właśnie te środki, które na 

koniec roku a dzień 31 grudnia 2022 znajdowały się na tym wyodrębnionym rachunku bankowym. 

Skarbnik wspomniała również o jednym zadaniu merytorycznym dotyczącym przeniesienia środków 

związanych z finansowaniem i zakupami dla ochotniczych straży pożarnych. Z zadania podstawowego 
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czyli zakupów przesuwa się na zakupy inwestycyjne i dotyczy to OSP Zielątkowo i zakupu narzędzi 

hydraulicznych Weber w kwocie 30.000 zł.   

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak spytał p. Skarbnik czy omówiona 

autopoprawka jest jedną autopoprawką czy odrębnymi oraz poprosił o wskazanie, z którego dnia jest 

omówiona autopoprawka.  

Skarbnik Gminy Suchy Las M. Wojtaszewska uściśliła, że jest to jedna autopoprawka, która 

powstała w dniu 25 stycznia br., a przedstawia ją na sesji w dniu 26 stycznia br. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia 

autopoprawki Wójta Gminy Suchy Las do projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwały 

budżetowej na rok 2023. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych. 

Za – 13: Ankiewicz A., Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Koźlicka I., Łączkowski K., 

Pągowska J., Prycińska W., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., Słowiński G., 

Sztolcman T.,  

Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 0,  

Autopoprawka została wprowadzona. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak przekazał głos Przewodniczącej Komisji 

Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radnej J. Pągowskiej w celu przedstawienie opinii 

Komisji na temat projektu uchwały.  

Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna J. Pągowska 

poinformowała, że Komisja pozytywnie jednomyślnie zaopiniowała projekt uchwały w wersji 

pierwotnej. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny T. Sztolcman poinformował, 

że w poniedziałek w rozmowie z Wójtem zadał pytanie, jednak Wójt po nieobecności nie miał wiedzy 

w temacie przetargu na realizację dwóch zadań w Zielątkowie. Radny wskazał, że w ubiegły piątek 

nastąpiło otwarcie przetargu na realizację dwóch zadań w Zielątkowie, w którym wpłynęło 12 ofert, 

z czego tylko jedna mieści się w założonym budżecie ale margines jest niewielki. Radny stwierdził, 

że gdyby rada zwiększyła nieznacznie środki o 70.000,00 zł z ok. 330 mln zł do ok. 400 mln zł to 

można by wziąć pod uwagę dwie kolejne oferty co zwiększyłoby prawdopodobieństwo pozytywnego 

rozstrzygnięcia przetargu. Radny spytał czy nie należałoby zwiększyć kwoty.  

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera wskazał, że wpłynęło 12 ofert w tym postępowaniu i tylko jeden 

wykonawca zmieścił się w kwocie. Wójt stwierdził, że trudno powiedzieć o wszystkich dokumentach, 

o które wystąpił urząd do firmy czy spełnia wszystkie wymogi formalne. Wójt wskazał, że dany 

wykonawca jest firmą prawidłowo realizującą swoje kontrakty na terenie powiatu poznańskiego 

i wykonywała wiele poważnych realizacji inwestycji drogowych. Wójt stwierdził, że obawa, 

że ewentualne unieważnienie przetargu spowodowałoby utratę możliwości wyboru z pozostałej puli 

nie istnieje, ponieważ unieważnienie jest przesłanką do wydłużenia terminu ważności oferty i to jest 

tak samo istotna gwarancja jak zwiększenie marginesu zabezpieczenia finansowego w budżecie 

gminy. Wójt stwierdził, że powstaje pytanie czy dwie, trzy czy może cztery firmy objąć takim 

zabezpieczeniem. Wójt wskazał, że wydłużenie w ten sposób okresu obowiązywania oferty, aby 
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załapało się to zadanie na przykład na przyszłą sesję gdyby nie udało się to z firmą Investon, 

powoduje wydłużenie o dwa tygodnie do jednego miesiąca. Dodał, że w tej sprawie w niczym to nie 

koliduje, więc wydłużenie sprawy o miesiąc nie zmieni sytuacji.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie podjęcia 

uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwały budżetowej na rok 2023 z przyjętymi zmianami. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 11 Radnych. 

Za – 11: Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Koźlicka I., Łączkowski K., Pągowska J., 

Prycińska W., Przybylski M., Rozwadowski R., Słowiński G., Sztolcman T.,  

Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 0.  

Uchwała została przyjęta i nadano jej numer LIII/607/23. 

Podczas głosowania nieobecna była Radna A. Ankiewicz oraz Radna J. Radzięda. 

 

Ad. 6. Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Suchy Las 

na lata 2023-2035 (01:31:25*) 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak przekazał głos Przewodniczącej Komisji 

Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radnej J. Pągowskiej w celu przedstawienie opinii 

Komisji na temat projektu uchwały.  

Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna J. Pągowska 

poinformowała, że Komisja jednomyślnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

Z uwagi na brak głosów Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak zamknął dyskusję nad 

projektem uchwały.    

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie podjęcia 

uchwały w   sprawie   zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Suchy Las na lata 2023-2035. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 12 Radnych. 

Za – 12: Ankiewicz A., Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Koźlicka I., Łączkowski K., 

Pągowska J., Prycińska W., Przybylski M., Rozwadowski R., Słowiński G., Sztolcman T.,  

Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 0.  

Uchwała została przyjęta i nadano jej numer LIII/608/23. 

Podczas głosowania nieobecna była Radna J. Radzięda.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak zarządził przerwę.  

 

Przerwa (01:32:35*) 
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Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak wznowił obrady (01:50:47*) 

Ad. 7. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy działki 

gruntu nr 421/10 w obrębie Golęczewo (01:51:34*) 

 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak przekazał głos Przewodniczącej Komisji 

Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radnej J. Pągowskiej w celu przedstawienie opinii 

Komisji na temat projektu uchwały.  

Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna J. Pągowska 

poinformowała, że Komisja pozytywnie jednomyślnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

Z uwagi na brak głosów Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak zamknął dyskusję nad 

projektem uchwały.    

  

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie podjęcia 

uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy działki gruntu nr 421/10 

w obrębie Golęczewo. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych. 

Za – 13: Ankiewicz A., Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Koźlicka I., Łączkowski K., 

Pągowska J., Prycińska W., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., Słowiński G., 

Sztolcman T.,  

Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 0.  

Uchwała została przyjęta i nadano jej numer LIII/609/23. 

 

Ad. 8. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy części 

działki gruntu nr 179/1 w obrębie Golęczewo (01:53:03*) 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak przekazał głos Przewodniczącej Komisji 

Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radnej J. Pągowskiej w celu przedstawienie opinii 

Komisji na temat projektu uchwały.  

Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna J. Pągowska 

poinformowała, że Komisja jednomyślnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

Z uwagi na brak głosów Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak zamknął dyskusję nad 

projektem uchwały.    

  

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie podjęcia 

uchwały w sprawie w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy części działki gruntu 

nr 179/1 w obrębie Golęczewo. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych. 

Za – 13: Ankiewicz A., Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Koźlicka I., Łączkowski K., 

Pągowska J., Prycińska W., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., Słowiński G., 

Sztolcman T.,  
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Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 0.  

Uchwała została przyjęta i nadano jej numer LIII/610/23. 

 

Ad. 9. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy najmu części działki 

gruntu nr 179/1 w obrębie Golęczewo (01:54:14*) 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak przekazał głos Przewodniczącej Komisji 

Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radnej J. Pągowskiej w celu przedstawienie opinii 

Komisji na temat projektu uchwały.  

Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna J. Pągowska 

poinformowała, że Komisja pozytywnie jednomyślnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

Z uwagi na brak głosów Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak zamknął dyskusję nad 

projektem uchwały.    

  

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie podjęcia 

uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy części działki gruntu nr 179/1 

w obrębie Golęczewo. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych. 

Za – 13: Ankiewicz A., Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Koźlicka I., Łączkowski K., 

Pągowska J., Prycińska W., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., Słowiński G., 

Sztolcman T.,  

Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 0.  

Uchwała została przyjęta i nadano jej numer LIII/611/23. 

 

Ad. 10. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Aktualizacji Planu Gospodarki Niskoemisyjnej 

dla Gminy Suchy Las na lata 2021-2025” (01:55:14*) 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak przekazał głos Wiceprzewodniczącemu 

Komisji Porządku Publicznego, Ochrony Środowiska i Spraw Komunalnych Radnemu 

R. Rozwadowskiemu w celu przedstawienie opinii Komisji na temat projektu uchwały.  

Wiceprzewodniczący Komisji Porządku Publicznego, Ochrony Środowiska i Spraw 

Komunalnych Radny R. Rozwadowski poinformował, że Komisja jednogłośnie zaopiniowała 

projekt Aktualizacji Planu Gospodarki Niskoemisyjnej dla Gminy Suchy Las na lata 2021-2025. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

Z uwagi na brak głosów Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak zamknął dyskusję nad 

projektem uchwały.    

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie podjęcia 

uchwały w sprawie przyjęcia „Aktualizacji Planu Gospodarki Niskoemisyjnej dla Gminy Suchy Las 

na lata 2021-2025. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych. 
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Za – 13: Ankiewicz A., Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Koźlicka I., Łączkowski K., 

Pągowska J., Prycińska W., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., Słowiński G., 

Sztolcman T.,  

Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 0.  

Uchwała została przyjęta i nadano jej numer LIII/612/23. 

 

Ad. 11. Podjęcie uchwały w sprawie określenia górnych stawek opłat za opróżnianie zbiorników 

bezodpływowych lub osadników w instalacjach przydomowych oczyszczalni ścieków i transport 

nieczystości ciekłych oraz odbieranie odpadów komunalnych (01:56:35*) 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak przekazał głos Przewodniczącej Komisji 

Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radnej J. Pągowskiej w celu przedstawienie opinii 

Komisji na temat projektu uchwały.  

Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna J. Pągowska 

poinformowała, że Komisja jednomyślnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

Z uwagi na brak głosów Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak zamknął dyskusję nad 

projektem uchwały.    

  

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie określenia 

górnych stawek opłat za opróżnianie zbiorników bezodpływowych lub osadników w instalacjach 

przydomowych oczyszczalni ścieków i transport nieczystości ciekłych oraz odbieranie odpadów 

komunalnych. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych. 

Za – 13: Ankiewicz A., Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Koźlicka I., Łączkowski K., 

Pągowska J., Prycińska W., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., Słowiński G., 

Sztolcman T.,  

Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 0.  

Uchwała została przyjęta i nadano jej numer LIII/613/23. 

 

Ad. 12. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Regulaminy utrzymania czystości 

i porządku na terenie Gminy Suchy Las (01:57:46*) 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak przekazał głos Wiceprzewodniczącemu 

Komisji Porządku Publicznego, Ochrony Środowiska i Spraw Komunalnych Radnemu 

R. Rozwadowskiemu w celu przedstawienie opinii Komisji na temat projektu uchwały.  

Wiceprzewodniczący Komisji Porządku Publicznego, Ochrony Środowiska i Spraw 

Komunalnych Radny R. Rozwadowski poinformował, że Komisja jednogłośnie pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

Z uwagi na brak głosów Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak zamknął dyskusję nad 

projektem uchwały.     
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Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie podjęcia 

uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Regulaminy utrzymania czystości i porządku na terenie 

Gminy Suchy Las. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych. 

Za – 13: Ankiewicz A., Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Koźlicka I., Łączkowski K., 

Pągowska J., Prycińska W., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., Słowiński G., 

Sztolcman T.,  

Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 0.  

Uchwała została przyjęta i nadano jej numer LIII/614/23. 

 

Ad. 13. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia aktualizacji Założeń do planu zaopatrzenia 

w ciepło, energię elektryczną i paliwa gazowe dla Gminy Suchy Las na lata 2022-2037 

(01:58:56*) 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak przekazał głos Wiceprzewodniczącemu 

Komisji Porządku Publicznego, Ochrony Środowiska i Spraw Komunalnych Radnemu 

R. Rozwadowskiemu w celu przedstawienie opinii Komisji na temat projektu uchwały.  

Wiceprzewodniczący Komisji Porządku Publicznego, Ochrony Środowiska i Spraw 

Komunalnych Radny R. Rozwadowski poinformował, że Komisja jednogłośnie, pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

Z uwagi na brak głosów Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak zamknął dyskusję nad 

projektem uchwały.     

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie podjęcia 

uchwały w sprawie przyjęcia aktualizacji Założeń do planu zaopatrzenia w ciepło, energię elektryczną 

i paliwa gazowe dla Gminy Suchy Las na lata 2022-2037. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych. 

Za – 13: Ankiewicz A., Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Koźlicka I., Łączkowski K., 

Pągowska J., Prycińska W., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., Słowiński G., 

Sztolcman T.,  

Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 0.  

Uchwała została przyjęta i nadano jej numer LIII/615/23 

 

Ad. 14. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Wieloletniego planu rozwoju i modernizacji 

urządzeń wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych będących w posiadaniu Aquanet S.A. 

na lata 2023-2026 (02:00:09*) 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak przekazał głos Wiceprzewodniczącemu 

Komisji Porządku Publicznego, Ochrony Środowiska i Spraw Komunalnych Radnemu 

R. Rozwadowskiemu w celu przedstawienie opinii Komisji na temat projektu uchwały.  
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Wiceprzewodniczący Komisji Porządku Publicznego, Ochrony Środowiska i Spraw 

Komunalnych Radny R. Rozwadowski poinformował, że Komisja jednogłośnie pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

 

Radna A. Ankiewicz wskazała, że w planie rozwoju jest ujęty teren osiedla Suchy Las Wschód na 

lata do 2026 roku. Radna spytała czy oznacza to, że Aquanet rzeczywiście zamierza zgodnie ze 

złożonym wnioskiem o pozwolenie na budowę przystąpić do zadania jeszcze w tym roku. 

Zastępca Wójta Gminy Suchy Las M. Buliński poinformował, że Aquanet w tym roku chce ogłosić 

pierwsze przetargi i rozpocząć inwestycje. Dodał, że ostatnio o tym rozmawiali i na tamten czas był to 

etap po złożeniu dokumentacji i oczekiwaniu na pozwolenie na budowę. Dodał, że z jego wiedzy etap 

się jeszcze nie zakończył. Zastępca Wójta wskazał, że Aquanet ma plan, żeby pierwsze przetargi 

w tym roku ogłosić i realizować tą inwestycję. Zastępca Wójta wskazał, że urząd będzie uzgadniać 

kwestię odtwarzania dróg tym bardziej, że nakładają się na projekty drogowe projekty kanalizacyjne. 

Wskazał, że zamierzają pójść w rejon ulic Starej drogi i Klonowej. 

Radna A. Ankiewicz wyraziła opinię, że w budżecie jest założenie, że oprócz Lisiej i Zgodnej jest 

projekt na ulice Polną i Mokrą w Suchym Lesie. Radna spytała czy z tego projektu Aquanet zamierza 

skanalizować chociaż jedną ulicę. Radna wskazała, że będzie ciągnięta kanalizacja w ulicach 

Wietrznej i Śnieżnej, a zatem naturalnym byłoby pociągnąć ją odrobinę dalej.  

Zastępca Wójta Gminy Suchy Las M. Buliński poinformował, że Aquanet zamierza skanalizować 

cały ten obszar. Pierwsze prace się toczą przy terenie Poznania. Wskazał, że był budowany wodociąg 

i na terenie poznańskim mają toczyć się prace kanalizacyjne, bo jest to jedna zlewnia. Odnośnie 

szczegółowego zakresu pozwolenia na budowę Zastępca Wójta wskazał, że będzie on uzgadniany 

z gminą pod kontem planu inwestycyjnego związanego z realizacją dróg. Zastępca Wójta wskazał, 

że urząd zakłada, że będzie to ze sobą skorelowane. Dodał, że nie chciałby rozmawiać o szczegółach, 

a jedynie wskazuje rejon, który pierwotnie wskazywali, że ma mniej problemów też związanych 

z projektem drogowym – rejon Stara droga i Klonowa. Zastępca Wójta wskazał, że ważna jest budowa 

przejścia kanału odwadniającego pod ulicą Sprzeczną do ulicy Klonowej.    

 

Radny J. Dudkiewicz zwrócił uwagę na problem na Osiedlu Grzybowym. Radny wskazał, że według 

rozmów z rozmówcą z Aquanetu około 380 posesji faktycznie, formalnie nie jest podłączonych do 

sieci. Radny stwierdził, że w tych działaniach ta rzecz musiałaby również być wzięta pod uwagę, żeby 

tę sprawę uporządkować. Dodał, że sprawa jest z pierwszej dekady lat 2000, wchodzą w to sprawy 

przekształceniowe związane z syndykiem masy upadłościowej. Radny stwierdził, że chciał zadać 

pytanie czy takich sytuacji nie ma więcej w przypadku gminy, Aquanetu i przeniesienia aportem do 

spółki. Wskazał, że jest to pytanie do rozważenia.   

 

Radny Z. Hącia wskazał, że zgodne z planami Aquanetu w Chludowie i Zielątkowie mają być 

zlikwidowane ujęcia wody i w związku z tym woda ma być prowadzona grubą rurą od Złotkowa do 

Chludowa. Radny poprosił o wskazanie co w momencie gdy na rurze nastąpi awaria i północna część 

gminy zostanie odcięta od wody. Dodał, że aktualnie wody starcza. Radny wskazał, że chodzi o to by 

w przyszłości północ nie została bez wody. Radny stwierdził, że w planach Aquanetu nie widać co 

dalej z kanalizacją Chludowa, z ulicami takimi jak Dmowskiego, Ojca Żelazka, Maniewska 

pozbawionych kanalizacji i wody. Radny wskazał, że jednocześnie w tych rejonach znajdują się tereny 

budowlane, które są zabudowywane lub chcą je zabudowywać ale nie mają dostępu do infrastruktury 

i ludzie się wstrzymują. Radny podkreślił, że wnioski były składane do gminy by kanalizację i sieć 

wodociągową uruchomić. Podkreślił, że w planach Aquanetu tego nie widać.  
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Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera poinformował, że zabezpieczenie dostaw wody należy do spółki 

akcyjnej Aquanet.  Wskazał, że w tej chwili inwestycja nie stoi pod znakiem zapytania a ma ogromne 

opóźnienie w stosunku do pierwotnych założeń. Wójt wskazał, że chodzi o magistralę 

kilkukilometrową, z którą jest problem, który musi przejść w postaci istniejącej obwodnicy 

północnozachodniej i węzła by zasilić jedną lub drugą stronę w zależności od tego, po której stronie 

będzie szła. Wójt wskazał, że nie ma na dzień dzisiejszy żadnej koncepcji strategicznej, która 

mówiłaby w jaki sposób przedsiębiorstwo będzie zabezpieczało dostawę wody w przypadku remontu 

lub awarii magistrali w przyszłości ale przepisy jasno to określają. Wójt poinformował, że zapewne 

80% a może więcej, terenów obsługiwanych przez spółkę jako zaopatrującego w wodę i odbierającego 

ścieki wisi na jednych kolektorach, rurach przesyłających wodę i do tej pory to działało i na pewno też 

będzie na północy gminy działało. Wójt wyraził opinię, że zadaniem zgromadzonych jest pilnować 

takich rozwiązań na etapie projektowym. Zaznaczył, że na pewno się to stanie. Wójt zwrócił uwagę, 

że jest to melodia przyszłości, że to się nie będzie działo za kilka miesięcy czy lat tylko znacznie 

dłużej. Odnosząc się do drugiej kwestii poruszonej przez Radnego Z. Hąci, Wójt wskazał, że zapewne 

zebrani obserwują jak drożeje energia, paliwa, natomiast korekta wody i ścieków w ostatnich 5 latach 

jest symboliczna. Wójt wskazał, że taryfy, o które dobija się zarząd spółki u regulatora cały czas są 

oddalane i wnioski są rozpatrywane negatywnie, zawieszane i odsyłane do poprawki, co powoduje, 

że wpływy, dochody spółki akcyjnej Aquanet znacznie się zmniejszyły, ponieważ wszystkie podwyżki 

które wcześniej wymienił również dotyczą Aquanetu. Wójt wskazał, że koszty produkcji wody, 

odbioru ścieków, eksploatacji urządzeń etc. wzrosły bardzo mocno a ceny usług niestety dla spółki, 

a stety dla klientów i mieszkańców nie dają zakładanych dochodów. Wójt wskazał, że spowodowało 

to po raz pierwszy, że Aquanet odnotował stratę za rok 2022. Wójt wskazał, że widać to wyraźnie po 

analizie planów inwestycyjnych spółki, że środki przeznaczane na inwestycje są zdecydowanie 

mniejsze. Wójt odnosząc się do wypowiedzi Radnego Z. Hąci wskazał, że niema możliwości, by 

dzisiaj mnożyć i dodawać kolejne inwestycje ale trzeba bronić tego co w planach było pierwotnie 

założone. Wójt wskazał, że nie należy zapominać o mechanizmie dla inwestycji nieopłacalnych, gdyż 

wszystkie wymienione przez Radnego ulice są w grupie inwestycji nieopłacalnych. Dodał, że są one  

realizowane ze środków budżetowych w gminach akcjonariuszy i przekazywane Aquanetowi do 

eksploatacji na zasadach, które określają stare umowy. Dodał, że za 2 lata będą uzgadniać 

i podpisywać umowy na nowych zasadach i dzierżawa będzie wyliczana od efektywności 

ekonomicznej i wskaźnika tej efektywności od zwrotu z tej inwestycji. Stwierdził, że nie zmienia to 

faktu, że gminy ze swoich środków mogą realizować takie inwestycje przy warunku by nie 

przekazywać innym operatorom do wykorzystywania biznesowego. Wójt wskazał, że jeżeli sytuacja 

ekonomiczna pozwoli na to i rada stwierdzi, że urząd ma realizować inwestycje z puli gminnej, 

budżetowej, niezależnie czy są opłacalne czy będą opłacalne, to gmina będzie je realizowała, 

projektowała, budowała i przekazywała do Aquanetu.  

 

Sołtys wsi Golęczewo K. Kachel spytała czy ulica Spokojna w Golęczewie jest ujęta na dostarczenie 

wody dla mieszkańców. Sołtys wskazała, że temat przewija się przez okres 3 lat i do dzisiaj nie mają 

dostępu do wody Aquanetu. Ponadto spytała czy w omawianym planie ujęto budowę kanalizacji 

w ulicach Ogrodowej i Wiśniowej, gdyż wielokrotnie rozmawiali na ten temat, że będzie ona 

rozważana i rozmowy będą prowadzone.  

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera wskazał, że o ulicy Wiśniowe mówiono w zeszłym roku, że jeśli 

będzie budowana kanalizacja to w drugim trybie, tylko z budżetu gminy. Wójt wskazał, że Aquanet 

nie przyjął jej do realizacji jeszcze sprzed problemu z taryfami. Wójt odnosząc się do ulicy Spokojnej 

wskazał, że jest ona narażona na utrącenie przez Generalną Dyrekcję Dróg Krajowych i Autostrad, 

ponieważ przez środek ulicy Spokojnej przechodzi szeroki pas budowy drogi S11, a tego rodzaju 

inwestycje są opiniowane lub uzgadnianie przez specjalną komórkę w zakresie projektowanych 
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i zakładanych inwestycji drogowych. Wójt dodał, że obojętnie czy sieć szłaby z jednej czy z drugiej 

strony napotkałaby na korytarz S11 i wodociąg byłby przerwany, a w perspektywie 2-3 lat byłby 

rozbierany.  

 

Z uwagi na brak dalszych głosów Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak zamknął 

dyskusję nad projektem uchwały.     

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie podjęcia 

uchwały w sprawie przyjęcia Wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych 

i urządzeń kanalizacyjnych będących w posiadaniu Aquanet S.A. na lata 2023-2026. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych. 

Za – 12: Ankiewicz A., Banaszak R., Dudkiewicz J., Koźlicka I., Łączkowski K., Pągowska J., 

Prycińska W., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., Słowiński G., Sztolcman T.,  

Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 1: Hącia Z. 

Uchwała została przyjęta i nadano jej numer LIII/616/23. 

 

Ad. 15. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie likwidacji dotychczasowej 

aglomeracji Chludowo oraz wyznaczenie nowej aglomeracji Chludowo (02:16:31*) 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak przekazał głos Wiceprzewodniczącemu 

Komisji Porządku Publicznego, Ochrony Środowiska i Spraw Komunalnych Radnemu 

R. Rozwadowskiemu w celu przedstawienie opinii Komisji na temat projektu uchwały.  

Wiceprzewodniczący Komisji Porządku Publicznego, Ochrony Środowiska i Spraw 

Komunalnych Radny R. Rozwadowski poinformował, że Komisja jednogłośnie, pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak wskazał, że w uzasadnieniu w załączniku nr 

2 do uchwały znalazł się błąd. W ppkt 2 str. 2 należy poprawić Wieloletnią Prognozę Finansową na 

lata 2022-2035 zamiast 2020-2031. Dodał, że jest to oczywista omyłka pisarska. 

Z uwagi na brak dalszych głosów Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak zamknął 

dyskusję nad projektem uchwały.     

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie podjęcia 

uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie likwidacji dotychczasowej aglomeracji Chludowo oraz 

wyznaczenie nowej aglomeracji Chludowo. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych. 

Za – 13: Ankiewicz A., Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Koźlicka I., Łączkowski K., 

Pągowska J., Prycińska W., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., Słowiński G., 

Sztolcman T.,  

Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 0.  

Uchwała została przyjęta i nadano jej numer LIII/617/23. 
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Ad. 16. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków 

w zakresie dożywiania w formie posiłku albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów 

żywnościowych dla osób objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole 

i w domu” na lata 2019-2023 (02:18:57*) 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak przekazał głos Przewodniczącej Komisji 

Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych Radnej J. Radziędzie w celu przedstawienie opinii 

Komisji na temat projektu uchwały.  

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych Radna J. Radzięda 

poinformowała, że Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

Z uwagi na brak głosów Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak zamknął dyskusję nad 

projektem uchwały.     

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie podjęcia 

uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania 

w formie posiłku albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób 

objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych. 

Za – 13: Ankiewicz A., Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Koźlicka I., Łączkowski K., 

Pągowska J., Prycińska W., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., Słowiński G., 

Sztolcman T.,  

Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 0.  

Uchwała została przyjęta i nadano jej numer LIII/618/23. 

 

Ad. 17. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie podwyższenia kryterium 

dochodowego uprawniającego do przyznania nieodpłatnie pomocy w zakresie dożywienia 

w formie świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub żywności dla osób objętych wieloletnim 

rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu: na lata 2019-2023 (02:20:29*) 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak przekazał głos Przewodniczącej Komisji 

Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych Radnej J. Radziędzie w celu przedstawienie opinii 

Komisji na temat projektu uchwały.  

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych Radna J. Radzięda 

poinformowała, że Komisja pozytywnie jednogłośnie zaopiniowała projekt uchwały.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

Z uwagi na brak głosów Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak zamknął dyskusję nad 

projektem uchwały.     

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie podjęcia 

uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego 

do przyznania nieodpłatnie pomocy w zakresie dożywienia w formie świadczenia pieniężnego na 

zakup posiłku lub żywności dla osób objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole 

i w domu: na lata 2019-2023. 



26 

 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych. 

Za – 13: Ankiewicz A., Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Koźlicka I., Łączkowski K., 

Pągowska J., Prycińska W., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., Słowiński G., 

Sztolcman T.,  

Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 0.  

Uchwała została przyjęta i nadano jej numer LIII/619/23. 

 

Ad. 18. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na Wójta Gminy Suchy Las (02:21:48*) 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak przekazał głos Przewodniczącemu Komisji 

Skarg, Wniosków i Petycji Radnemu K. Łączkowskiemu w celu wprowadzenia do tematu projektu 

uchwały. 

Radny K. Łączkowski poinformował, że do Rady Gminy wpłynęła skarga na Wójta od osoby 

fizycznej w związku z niewykonywaniem przez Wójta czynności nakazanych prawem polegających 

na zapewnieniu dostępu do danych przestrzennych dotyczących miejscowych planów 

zagospodarowania przestrzennego zgodnie z obowiązującymi przepisami prawa. Poinformował, 

że w roku 2022 dwukrotnie takie skargi miały miejsce i zostały one uznane za bezzasadne. 

Przewodniczący Komisji wskazał, że na posiedzeniu pojawił się Zastępca Kierownika NPP 

T. Lisowski w sposób obrazowy wyjaśnił sprawę. Dodał, że nawet osoba, która ma niewiele 

wspólnego z danymi elektronicznymi potrafiła to zrozumieć. Przewodniczący Komisji stwierdził, 

że nie ma takiej opcji, że jest brak dostępu, dodał że może być utrudniony ale nie jest to spowodowane 

złą wolą czy niedogodnościami urzędu ale jest jak jest, że łącza internetowe i sieć pracuje jak pracuje. 

Radny dodał, że sam osobiście korzysta z tych informacji i nieraz spotkał się z sytuacją, że się 

zawieszają, a po czasie wraca do normy. Radny poinformował, że Komisja stwierdziła, że skarga jest 

bezzasadna i zarekomendowała, żeby Rada Gminy uznała skargę za bezzasadną.   

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

Z uwagi na brak głosów Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak zamknął dyskusję nad 

projektem uchwały.     

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie podjęcia 

uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na Wójta Gminy Suchy Las. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych. 

Za – 13: Ankiewicz A., Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Koźlicka I., Łączkowski K., 

Pągowska J., Prycińska W., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., Słowiński G., 

Sztolcman T.,  

Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 0.  

Uchwała została przyjęta i nadano jej numer LIII/620/23. 

 

Ad. 19 Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na Przewodniczącego Zarządu Osiedla 

Grzybowego (02:24:45*) 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak przekazał głos Przewodniczącemu Komisji 

Skarg, Wniosków i Petycji Radnemu K. Łączkowskiemu w celu wprowadzenia do tematu projektu 

uchwały.  
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Radny K. Łączkowski poinformował, że w dniu 19 lipca 2022 r. Przewodnicząca Rady Rodziców 

przy szkole podstawowej nr 1 w Suchym Lesie złożyła drogą elektroniczną  skargę do Wójta Gminy 

Suchy Las w przedmiocie nadużycia kompetencji przez Przewodniczącego Zarządu Osiedla 

Grzybowego. Poinformował, że chodziło o zgłaszanie do Zarządów Osiedli wniosków o zadania 

lokalne. Przewodniczący wskazał, że po opinii Mecenasa H. Kuligowskiego stwierdzono, że Komisja 

Skarg, Wniosków i Petycji rozpatruje skargi na Wójta i kierowników komórek urzędu. Wskazał, że 

powstał dylemat czy przewodniczący zarządów i sołtysi są pracownikami urzędu. Przewodniczący 

Komisji wskazał, że raczej nie. Poinformował, że Komisja przychyliła się do opinii mecenasa i skarga 

została rozpatrzona. Dodał, że po dyskusji Komisja doszła do konsensusu i skarżąca wycofała skargę. 

Wskazał, że Komisja stwierdziła, że ponownie prawo obowiązujące nie nadąża do rzeczywistości 

i skarżąca zawnioskowała o nowelizację Programu Pobudzania Aktywności Obywatelskiej i podjęcia 

przez Radę Gminy Suchy Las stosownej uchwały. Podkreślił, że będzie to tematem dalszych 

dywagacji Komisji. Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Radny K. Łączkowski 

poinformował, że Komisja stwierdziła, że skarga została wycofana i jest bezzasadna. Dodał, 

że Komisja zarekomendowała, żeby Rada Gminy uznała skargę za bezzasadną.   

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

 

Radny J. Dudkiewicz wskazał, że tak jak wypowiadał się na komisji, cieszy się, że doszło do 

wywołania tej sprawy. Radny wskazał, że spogląda na Radnego M. Przybylskiego, który jest autorem 

tej uchwały z 2015 roku. Radny wyraził opinię, że jest to dobry pretekst do tego by wspólnie jako 

szefowie zarządów i sołtysi przemyśleli czy proponowali przemyślenie i wraz z Radą jakieś 

nowelizacje uchwały dokonali by było to bardziej klarowne i czyste. Radny zgodził się ze zdaniem 

Sekretarza, który w między czasie przekazał informacje, że byłoby to kompletnie bezsensu gdyby na 

przykład 150 wniosków, stukrotnie przekraczających wartość zadania lokalnego mieli jak notariusze 

przekazywać dalej do Wójta. Radny wyraził opinię, że kłóci się to z ideą samorządności. Radny 

odnosząc się do Radnego M. Przybylskiego wskazał, że sam pomysł uchwały jest z punktu widzenia 

aktywizacji obywatelskiej czy społecznej rewelacyjny. Wyraził opinię, że duża część ludzi aktywizuje 

się tylko dlatego, że mają szanse mieć bezpośredni wpływ na to co ich otacza, dlatego będąc radnym 

chciałby w tej sprawie popracować w ramach rady, by coś w tej kwestii zrobić.  

 

Z uwagi na brak głosów Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak zamknął dyskusję nad 

projektem uchwały.     

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie podjęcia 

uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na Przewodniczącego Zarządu Osiedla Grzybowego. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych. 

Za – 12: Ankiewicz A., Banaszak R., Hącia Z., Koźlicka I., Łączkowski K., Pągowska J., Prycińska 

W., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., Słowiński G., Sztolcman T.,  

Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 1: Dudkiewicz J.  

Uchwała została przyjęta i nadano jej numer LIII/621/23. 
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Ad. 20. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru Przewodniczącego Komisji Porządku Publicznego, 

Ochrony Środowiska i Spraw Komunalnych (02:29:33*) 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak poinformował, że funkcję Przewodniczącego 

Komisji Porządku Publicznego, Ochrony Środowiska i Spraw Komunalnych sprawował Radny M. 

Bajer, który dnia 12 stycznia br. przesłał rezygnacje z pełnienia tej funkcji. Przewodniczący wskazał, 

że zgodnie z procedurą rezygnacja została przyjęta i pozostaje dokonać wyboru nowego 

przewodniczącego komisji. Przewodniczący Rady Gminy zaapelował o zgłaszanie kandydatur. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny T. Sztolcman w imieniu grupy radnych 

zgłosił kandydaturę Radnego J. Dudkiewicza na przewodniczącego wspomnianej komisji.  

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak spytał czy Radny J. Dudkiewicz wyraża 

zgodę na kandydowanie na stanowisko Przewodniczącego Komisji Porządku Publicznego, Ochrony 

Środowiska i Spraw Komunalnych.  

Radny J. Dudkiewicz wyraził zgodę na kandydowanie.   

 

Radna A. Ankiewicz zgłosiła kandydaturę dotychczasowego Wiceprzewodniczącego Komisji 

Porządku Publicznego, Ochrony Środowiska i Spraw Komunalnych Radnego R. Rozwadowskiego.  

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak spytał czy Radny R. Rozwadowski wyraża 

zgodę na kandydowanie na stanowisko Przewodniczącego Komisji Porządku Publicznego, Ochrony 

Środowiska i Spraw Komunalnych.  

Radny R. Rozwadowski wyraził zgodę na kandydowanie.   

 

Nie zgłoszono innych kandydatur, w związku z powyższym Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las 

R. Banaszak poprosił o rozdanie kart z instrukcją do głosowania. Przewodniczący wyjaśnił system 

głosowania w systemie elektronicznym. Wskazał, że jako pierwsza została zgorszona kandydatura 

Radnego J. Dudkiewicza, a jako druga kandydatura Radnego R. Rozwadowskiego. Wskazał, że przy 

głosowaniu radni będą korzystać z pilotów do głosowania, zatem pod przyciskiem zielonym oddaje się 

głos na Radnego J. Dudkiewicza, pod przyciskiem czerwonym oddaje się głos na Radnego R. 

Rozwadowskiego, a przycisk żółty oznacza wstrzymanie się od głosu.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie wyboru 

kandydata na stanowisko Przewodniczącego Komisji Porządku Publicznego, Ochrony Środowiska 

i Spraw Komunalnych.  

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego na zasadach omówionych przez 

Przewodniczącego Rady Gminy.   

W głosowaniu udział wzięło 12 Radnych. 

– Kandydatura nr 1 – Radny J. Dudkiewicz – 6: Banaszak R., Łączkowski K., Przybylski M., 

Radzięda J., Słowiński G., Sztolcman T., 

– Kandydatura nr 2 – Radny R. Rozwadowski – 2: Ankiewicz A., Prycińska W., 

– Głos wstrzymujący – 4: Dudkiewicz J., Koźlicka I., Pągowska J., Rozwadowski R.,  

Podczas głosowania nieobecny był Radny Z. Hącia. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak wniósł o wpisanie w projekt uchwały 

kandydatury Radnego J. Dudkiewicza jako Przewodniczącego Komisji Porządku Publicznego, 

Ochrony Środowiska i Spraw Komunalnych.  
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Z uwagi na brak głosów Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak zamknął dyskusję nad 

projektem uchwały.     

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie podjęcia 

uchwały w sprawie wyboru Przewodniczącego Komisji Porządku Publicznego, Ochrony Środowiska 

i Spraw Komunalnych z kandydaturą Radnego J. Dudkiewicza. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 12 Radnych. 

Za – 11: Ankiewicz A., Banaszak R., Koźlicka I., Łączkowski K., Pągowska J., Prycińska W., 

Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., Słowiński G., Sztolcman T.,  

Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 1: Dudkiewicz J.  

Uchwała została przyjęta i nadano jej numer LIII/622/23. 

Podczas głosowania nieobecny był Radny Z. Hącia. 

 

Radny R. Dudkiewicz podziękował za okazane zaufanie tym bardziej, że jest radnym dopiero od 

roku. Radny wyraził opinię, że Komisja Porządku Publicznego, Ochrony Środowiska i Spraw 

Komunalnych wraz z Komisją Rewizyjną oraz Komisją Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego 

są komisjami ważnymi z punku widzenia konsultacji społecznych i trzeba nad tym pracować.  

 

Ad. 21. Projekt uchwały w sprawie ustalenia stawki za 1 km przebiegu pojazdu, uwzględnianej 

przy obliczaniu zwrotu rodzicom kosztów przewozu dzieci, młodzieży, uczniów oraz rodziców 

(02:37:15*) 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak przekazał głos Przewodniczącej Komisji 

Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radnej J. Pągowskiej w celu przedstawienie opinii 

Komisji na temat projektu uchwały.  

Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna J. Pągowska 

poinformowała, że po zmianie limitów Komisja pozytywnie jednogłośnie zaopiniowała projekt 

uchwały.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

Dodał, że zmieniła się stawka ogólnopolska i jest to nowa stawka, która obowiązuje wszędzie nie 

tylko w przypadku obliczania zwrotu rodzicom kosztów przewozu. 

 

Z uwagi na brak głosów Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak zamknął dyskusję nad 

projektem uchwały.     

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie podjęcia 

uchwały w sprawie ustalenia stawki za 1 km przebiegu pojazdu, uwzględnianej przy obliczaniu zwrotu 

rodzicom kosztów przewozu dzieci, młodzieży, uczniów oraz rodziców. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 12 Radnych. 

Za – 12: Ankiewicz A., Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Koźlicka I., Łączkowski K., 

Pągowska J., Prycińska W., Przybylski M., Rozwadowski R., Słowiński G., Sztolcman T.,  

Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 0.  

Uchwała została przyjęta i nadano jej numer LIII/623/23. 
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Podczas głosowania nieobecna była Radna J. Radzięda.  

 

Ad. 22. Projekt uchwały w sprawie współpracy z Rejonem Obolońskim w Kijowie (02:39:22*) 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak poinformował, że projekt nie był opiniowany 

przez żadną z Komisji. Następnie poprosił Wójta Gminy o krótkie wprowadzenie.  

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera stwierdził, że na Komisji prezentował już projekt ale przedstawi 

go jeszcze raz. Wójt poinformował, że mieli okazje przygotowywać pomoc rzeczową dla administracji 

Regionu Obolon, która jest samodzielną dzielnicą administracyjną Kijowa. Wójt wskazał, że jeśli 

Rada podejmie uchwałę zasadniczą to należałoby powiedzieć, że Gmina Suchy Las współpracować 

będzie z Kijowem. Omawiana dzielnica ma terytorialną, cywilną formacje obroną, dla której 

przygotowali współpracując z mieszkańcami gminy pierwszą partię pomocy. Wójt wskazał, że jako 

samorząd mogą w sposób trwały udzielać pomocy na dwa sposoby, Ukraińcom uciekającym przed 

wojnom po 24 lutego 2022 r. i przebywającym na terenie Gminy Suchy Las, a drugim kanałem jest 

partnerstwo samorządów. Następnie Wójt Gminy Suchy Las celem rozwiania wątpliwości wskazał, 

że aby łatwiej było realizować i pokrywać potrzebę pomocy rzeczowej dla omawianej dzielnicy 

Kijowa wybrali taką formułę. Podkreślił, że jest to uzgodnione z władzą regionu Obolon, z którą 

kontaktował się Sekretarz Gminy. Wójt podkreślił, że po przedstawionej korespondencji należy 

stwierdzić, że jest to sprawnie działający samorząd, posiadający własne służby, sąd czy szpital. Wójt 

podkreślił, że jest akceptacja z drugiej strony i umowa o współpracy będzie konsekwencją podjętej 

uchwały przez Radę. Następnie wskazał, że druga uchwała formalnie konieczna do podjęcia dotyczy 

przeznaczenia pomocy rzeczowej. Dodał, że z jednej strony aby zapewnić środki na pomoc rzeczową, 

a z drugiej strony żeby zachować symetrię bo należy pamiętać, że od wielu lat partnerską gminą 

Suchego Lasu jest Hniwan, która jest w wykazie gmin partnerskich i oni również potrzebują pomocy.   

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak stwierdził, że Wójt Gminy swoją 

wypowiedzią wprowadził zebranych w tematykę wszystkich trzech zaproponowanych projektów 

uchwał związanych z pomocą samorządom na Ukrainie.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

 

Radna I. Koźlicka podziękowała za sprawne i szybkie przygotowanie projektów uchwał na sesję przy 

pełnym zaangażowaniu osobistym Wójta G. Wojtery i Sekretarza M. Kołodziejczaka oraz organizacji 

władz dzielnicy Obolon. Radna podkreśliła, że dzięki temu będzie zielone światło by praktycznie od 

następnego dnia przystąpić do organizacji faktycznej pomocy. Dodała, że sformalizowanie pomocy 

ułatwia niezwykle zakup i transport środków. Podkreśliła, że każdy dzień jest cenny, zwłaszcza 

podczas zimy ludność potrzebuje pomocy. Radna zaapelowała do zebranych Radnych by zagłosować 

i przyjąć uchwałę, bo dzięki temu w sposób formalny będzie można realnie pomagać. 

 

Z uwagi na brak dalszych głosów Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak zamknął 

dyskusję nad projektem uchwały.     

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie podjęcia 

uchwały w sprawie współpracy z Rejonem Obolońskim w Kijowie. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych. 

Za – 13: Ankiewicz A., Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Koźlicka I., Łączkowski K., 

Pągowska J., Prycińska W., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., Słowiński G., 

Sztolcman T.,  
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Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 0.  

Uchwała została przyjęta i nadano jej numer LIII/624/23. 

 

Ad. 23. Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej Rejonowi Obolońskiemu 

w Kijowie (02:45:23*) 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak poinformował, że projekt uchwały dotyczy 

udzielenia pomocy rzeczowej Rejonowi Obolońskiemu w Kijowie w kwocie do 15.000,00 zł.   

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

Z uwagi na brak głosów Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak zamknął dyskusję nad 

projektem uchwały.     

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie podjęcia 

uchwały w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej Rejonowi Obolońskiemu w Kijowie. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych. 

Za – 13: Ankiewicz A., Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Koźlicka I., Łączkowski K., 

Pągowska J., Prycińska W., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., Słowiński G., 

Sztolcman T.,  

Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 0.  

Uchwała została przyjęta i nadano jej numer LIII/625/23. 

 

Ad. 24. Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej Miastu Hniwań (02:46:20*) 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak poinformował, że projekt uchwały dotyczy 

udzielenia pomocy rzeczowej Miastu Hniwań w kwocie do 15.000,00 zł.   

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

Z uwagi na brak głosów Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak zamknął dyskusję nad 

projektem uchwały.     

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie podjęcia 

uchwały w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej Miastu Hniwań. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych. 

Za – 13: Ankiewicz A., Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Koźlicka I., Łączkowski K., 

Pągowska J., Prycińska W., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., Słowiński G., 

Sztolcman T.,  

Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 0.  

Uchwała została przyjęta i nadano jej numer LIII/626/23. 
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Ad. 25. Przyjęcie sprawozdań z praz komisji stałych Rady Gminy Suchy Las za rok 2022 

(02:47:16*) 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak przekazał głos Przewodniczącej Komisji 

Rewizyjnej Radnej I. Koźlickiej celem przedstawienia sprawozdania z pracy Komisji za rok 2022.  

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Radna I. Koźlicka poinformowała, że Komisja w roku 2022 

odbyła 10 posiedzeń. Plan przygotowany i przegłosowany przez komisje na rok 2022 w całości 

zrealizowano bez opóźnień czasowych. Radna wyraziła opinię, że jest to tym bardziej ważne, że 

w międzyczasie czyli przed trudnym okresem dla komisji, gdzie przygotowują sprawozdanie 

z wykonania budżetu za miniony rok i przygotowują wniosek o absolutorium doszło w maju do 

istotnej zmiany w składzie komisji. Dotychczasowy Przewodniczący Radny T. Sztolcman opuścił 

komisję, ponadto opuściła ją również Radna W. Prycińska. Skład Komisji został uzupełniony zgodnie 

z zapisami statutu o osobę Radnej I. Koźlickiej jako radnej niezależnej. W składzie pozostali Radna J. 

Pągowska, Radny M. Przybylski, Radny M. Jankowiak i skład uzupełnił Radny J. Dudkiewicz od 

grudnia 2021 roku. Przewodnicząca Komisji poinformowała, że wszystkie kontrole zakończono. 

Kontrola obejmowała spółkę GCI oraz straż gminną. Komisja opiniowała projekt budżetu w II części 

roku, formułowali plan pracy na rok 2023 oraz płynnie przeszli do realizacji zadań w roku 2023 r.  

 

Z uwagi na brak pytań do sprawozdania Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak 

zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia sprawozdania Komisji Rewizyjnej za rok 2022. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych. 

Za – 13: Ankiewicz A., Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Koźlicka I., Łączkowski K., 

Pągowska J., Prycińska W., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., Słowiński G., 

Sztolcman T.,  

Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 0.  

Sprawozdanie zostało przyjęte. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak przekazał głos Przewodniczącemu Komisji 

Skarg, Wniosków i Petycji Radnemu K. Łączkowskiemu celem przedstawienia sprawozdania z pracy 

Komisji za rok 2022.  

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Radny K. Łączkowski odczytał sprawozdanie 

z prac Komisji Skarg, Wniosków i Petycji: „W roku 2022 komisja odbyła 8 posiedzeń. W minionym 

roku wpłynęły łącznie 2 skargi oraz 2 wnioski, ponadto rozpatrzono 2 skargi i 1 wniosek z roku 2021. 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji zaopiniowała także budżet na rok 2023 oraz przyjęła plan pracy 

na bieżący rok kalendarzowy. Ilość posiedzeń komisji oraz częstotliwość spotkań zależy od ilości 

skarg, wniosków i petycji, które wpłyną w danym roku do Rady Gminy oraz stopnia złożoności 

zgłaszanych spraw.” 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak spytał o datę sprawozdania.  

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Radny K. Łączkowski poinformował, że jest 

to omyłka pisarska w dacie, powinien być rok 2023.  

 

Z uwagi na brak pytań do sprawozdania Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak 

zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia sprawozdania Komisji Skarg, Wniosków i Petycji za rok 

2022. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych. 



33 

 

Za – 13: Ankiewicz A., Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Koźlicka I., Łączkowski K., 

Pągowska J., Prycińska W., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., Słowiński G., 

Sztolcman T.,  

Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 0.  

Sprawozdanie zostało przyjęte. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak przekazał głos Przewodniczącej Komisji 

Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radnej J. Pągowskiej celem przedstawienia 

sprawozdania z pracy Komisji za rok 2022.  

Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna J. Pągowska 

poinformowała, że w materiałach znajduje się sprawozdanie i nie będzie odczytywać wszystkich 

punktów. Wskazała, że Komisja odbyła 24 posiedzenia stacjonarne, pracowała na podstawie planu 

przyjętego wcześniej. Przewodnicząca podziękowała wszystkim członkom Komisji za ciężką pracę 

przez cały rok, panom Wójtom, p. Skarbnik, p. A. Karwatowi z GPU, który już nie pracuje, 

p. Kierownik J. Radomskiej oraz p. Kierownik A. Szczęsnej bo to one najczęściej są gośćmi na 

komisji oraz p. A. Serafin, protokolantom oraz p. D. Majchrzak, która pomaga i wspiera przez cały 

rok.  

 

Z uwagi na brak pytań do sprawozdania Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak 

zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia sprawozdania Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju 

Gospodarczego za rok 2022. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych. 

Za – 13: Ankiewicz A., Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Koźlicka I., Łączkowski K., 

Pągowska J., Prycińska W., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., Słowiński G., 

Sztolcman T.,  

Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 0.  

Sprawozdanie zostało przyjęte. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak przekazał głos Przewodniczącej Komisji 

Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych Radnej J. Radziędzie celem przedstawienia 

sprawozdania z pracy Komisji za rok 2022.  

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych Radna J. Radzięda 

poinformowała, że Komisja pracowała na podstawie planu przyjętego w 2021 r. Komisja spotkała się 

z dyrektorami wszystkich jednostek gminnych, które zajmują się oświatą, kulturą, sportem lub 

sprawami społecznymi. Przewodnicząca wskazała, że Komisji nie udało się dotrzeć do Szkoły 

Podstawowej nr 1 nad czym Komisja będzie pracować już w lutym. Wskazała, że Komisja opiniowała 

projekty uchwał oraz zapoznała się ze sprawozdaniami rocznymi z zakresu współpracy 

z organizacjami pozarządowymi z zakresu pomocy społecznej, wolontariatu oraz zadań oświatowych.  

 

Z uwagi na brak pytań do sprawozdania Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak 

zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia sprawozdania Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw 

Społecznych za rok 2022. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych. 
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Za – 13: Ankiewicz A., Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Koźlicka I., Łączkowski K., 

Pągowska J., Prycińska W., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., Słowiński G., 

Sztolcman T.,  

Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 0.  

Sprawozdanie zostało przyjęte. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak przekazał głos pełniącemu w roku 2022 

funkcję Wiceprzewodniczącego Komisji Porządku Publicznego, Ochrony Środowiska i Spraw 

Komunalnych Radnemu R. Rozwadowskiemu  celem przedstawienia sprawozdania z pracy Komisji za 

rok 2022. Przewodniczący dodał, że sprawozdanie nie znajduje się w materiałach na sesję, zostało 

przesłane w późniejszym terminie radnym mailowo. 

Pełniący w roku 2022 funkcję Wiceprzewodniczącego Komisji Porządku Publicznego, Ochrony 

Środowiska i Spraw Komunalnych Radny R. Rozwadowski poinformował, że sprawozdanie 

zostało wysłane do członków Komisji i Biura Rady w późniejszym terminie. Wskazał, że w roku 2022 

Komisja Porządku spotkała się 11 razy. Komisje odbywały się stacjonarnie i wyjazdowo. Komisja 

skupiła się na realizacji przyjętego planu pracy na rok 2022. Komisja starała się trzymać planu na 

2022 rok, jednak jednym z punktów niezaplanowanych było umniejszenie komisji o jednego członka, 

gdzie trzeba było uzupełnić skład komisji, w której skład wszedł Radny J. Dudkiewicz. Głównymi 

tematami jakimi zajmowała się komisja poza opiniowaniem projektów uchwał na sesje były: przyjęcie 

Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie gminy, Program opieki nad 

zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy, przestępczość, 

wykroczenia drogowe, płatne patrole, dotacje na zabytki, bezpieczeństwo szkół podczas wakacji, 

Program Ochrony Środowiska, organizacja stulecia jednostek OSP Suchy Las i Zielątkowo, 

funkcjonowanie schroniska dla zwierząt w Skałowie, funkcjonowanie składu Komisji Komunikacji 

Publicznej. Przewodniczący wskazał, że Komisja wspierała się fachową wiedzą prezesów spółek, 

kierowników referatów, jak również pracowników urzędu za co serdecznie podziękował. W ostatnich 

miesiącach roku 2022 komisja skupiła się na opiniowaniu budżetu na rok 2023 jak również składaniu 

wniosków do budżetu.  

 

Z uwagi na brak pytań do sprawozdania Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak 

zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia sprawozdania Komisji Porządku Publicznego, Ochrony 

Środowiska i Spraw Komunalnych za rok 2022. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych. 

Za – 13: Ankiewicz A., Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Koźlicka I., Łączkowski K., 

Pągowska J., Prycińska W., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., Słowiński G., 

Sztolcman T.,  

Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 0.  

Sprawozdanie zostało przyjęte. 
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Ad. 26. Informacje (02:59:39*) 

 

 Informacje Wójta Gminy (02:59:44*) 

 

− Suchy Las – przebudowa sali gimnastycznej przy SP1 oraz projekt i budowa rozwiązań 

przeciwpożarowych w SP1 –  wybrano wykonawcę firma VERGO Sp. z o.o. z Poznania – umowa 

w podpisie.  

− Suchy Las – Centrum sztuk walki w parku przy ul. Szkółkarskiej – przygotowywana procedura 

przetargowa związana z wykonaniem projektu.  

− Suchy Las – budowa infrastruktury ul. Linkowskiego – budowa sieci wodociągowej i kanalizacji 

sanitarnej w ul. Linkowskiego i ul. Rumiankowej – firma Dankar Usługi Budowlane, Wod. Kan. 

i C.O. Kosztorysowanie. Trwają prace związane z budową kanalizacji. 

− Budowa dróg w rejonie ul. Diamentowej w Suchym Lesie – główne ciągi komunikacyjne – 

ul. Diamentowa, ul. Szafirowa i ul. Rubinowa – droga wraz infrastrukturą kanalizacyjno-sanitarną 

i deszczową. Firma KOST-BUD kontynuowane są prace związane z budową kanalizacji sanitarnej 

oraz kanalizacji deszczowej, jak i prace drogowe. 

− Suchy Las – budowa pełnej infrastruktury w rejonie ulic Lisiej, Klonowej, Sprzecznej, 

Ogrodniczej i Zgodnej – Budowa przepustu kanalizacji deszczowej w ul. Klonowej i Sprzecznej – 

trwa przygotowanie placu budowy i materiałów dla tej inwestycji.  

− Biedrusko – budowa nowego budynku przedszkolno-szkolnego – etap I koncepcja i projekt. 

Pracownia Projektowa „PIK” z Żor. Prace projektowe w toku. Zakończono pierwszy etap – 

wstępny projekt. Trwają prace nad projektem budowlanym,  

− Golęczewo – budowa drogi gminnej – ul. Kręta wraz z infrastrukturą – wykonawca 

Przedsiębiorstwo Usługowo Handlowe Anmak z Rogoźna. Rozpoczęto prace związane z bdową 

kanalizacji deszczowej. 

− Złotkowo – budowa pełnego uzbrojenia wraz z terenem aktywizacji gospodarczej i przebudowa 

odcinka byłej drogi krajowej – trwają prace z budową sieci kanalizacji sanitarnej oraz deszczowej.   

− Złotniki – Wieś – budowa świetlicy wiejskiej – trwają prace wykończeniowe oraz związane 

z zagospodarowaniem terenu. Przystano na wniosek wykonawcy o aneksowanie terminu o miesiąc 

do 28 lutego br.  

− Osiedle Grzybowe – budowa ścieżki rowerowej wzdłuż ul. Muchomorowej jako kontynuacja 

ciągu ścieżek z ul. Szkółkarskiej i Stefańskiego – umowa w podpisie. Realizacja czerwiec tego 

roku.  

− Monitoring: Modernizacja i rozbudowa monitoringu wizyjnego na terenie Gminy Suchy Las oraz 

pełna obsługa w zakresie administrowania oraz serwisowania i konserwacji systemu – trwają 

prace związane z podłączeniem kamer w nowych lokalizacjach. Wszystkie stare lokalizacje już 

funkcjonują, są uruchomione i rejestrowane. Wykonywane są podłączenia sieci światłowodowej 

do nowych lokalizacji.  

 

Zastępca Wójta Gminy Suchy Las M. Buliński przekazał informacje o sprawach z zakresu Referatu 

Zamówień Publicznych odnośnie przetargów: 

− Zielątkowo – budowa ulicy Słonecznej, Zielątkowo – budowa ulicy Pogodnej – wpłynęło 12 ofert. 

W trakcie procedura wyboru wykonawcy.  

− Golęczewo – budowa ulicy Kwiatowej – termin otwarcia ofert 9 lutego br. – budowa ulicy wraz 

z chodnikiem.  
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− Biedrusko – budowa etapowa infrastruktury na Osiedlu Jesionowym – budowa współfinansowana 

ze środków 9.310.000 zł z Polskiego Ładu. Otwarcie ofert 1 lutego br. o 11:30. 

− Modernizacja boiska szkolnego w Chludowie – przetarg w przygotowaniu.  

 

 

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera odniósł się do ostatniej komisji, na której padło pytanie 

o transport dzieci niepełnosprawnych do placówek oświatowych, jak jest to realizowane, ile osób jest 

objętych tą obowiązkową usługą komunalną, jak wygląda tabor, więc postanowił wykorzystać 

sytuacje i trochę szerzej opowiedzieć o tym. Wójt poinformował, że obecnie usługi wykonywane są 5 

autobusami z czego 2 autobusy Irisbus są autobusami 20-osobowymi, należą do spółki gminnej, a 2 

autobusy marki Mercedes oraz 1 autobus Ford gmina wydzierżawia od firmy jako spółka komunalna, 

oczekując na realizację zamówienia na trzy nowe pojazdy – 2 autobusy i jeden bus. 

Wójt poinformował, że w przyszłym roku już będą nowe pojazdy. Następnie wskazał, że w obecnym 

roku zakupią 9-osobowy nowy autobus za kwotę 149.000,00 zł, który będzie wykorzystywany do 

dowozu dzieci z rejonu ulicy Kochanowskiego. Wskazał, że jest tam przekroczony limit 

kilometrażowy oraz będzie to zapasowy autobus, który w przypadku tego typu usług zawsze musi być, 

bo awaria zawsze jest możliwa, a jest to usługa szczególna i zawsze trzeba mieć zapas i nie można 

sobie pozwolić na bylejakość. Wójt wymienił placówki, do których dowożonych jest 28 dzieci: 

− 1 dziecko – Niepubliczna Szkoła Otwarte Drzwi Otwarte w Poznaniu, 

− 1 dziecko – Koniczynka w Poznaniu, 

− 3 dzieci (trzy osoby dorosłe) – Środowiskowy Dom Samopomocy Śmiałek w Poznaniu,  

− 3 dzieci – Niepubliczna Szkoła Zawsze Razem w Poznaniu,  

− 1 dziecko – Warsztaty Terapii Zajęciowej w Boduszewie, 

− 1 dziecko – Społeczna Szkoła Podstawowa Zakątek w Poznaniu, 

− 3 dzieci – Zespół Szkół Specjalnych nr 102 w Poznaniu, 

− 1 dziecko – Ośrodek dla Dzieci Niesłyszących w Poznaniu na ulicy Bydgoskiej, 

− 1 dziecko – Zespół Szkół nr 111 w Poznaniu,  

− 1 dziecko – Zespół Szkół Specjalnych 105 w Poznaniu, 

− 2 dzieci – ORW Sancja w Poznaniu, 

− 1 dziecko – Szkoła Podstawowa dla Dzieci Niedowidzących w Owińskach,  

− 2 dzieci – Zespół Szkół Specjalnych 101 Szkoła Przysposabiająca do Pracy w Poznaniu, 

− 1 dziecko – Zespół Szkół Specjalnych w Poznaniu,  

− 2 dzieci – Przedszkole Specjale, Akademia Edukacji Montessori Mapłi Gaj w Poznaniu,  

− 1 dziecko – EMEDEA w Poznaniu, 

− 1 dziecko – Szkoła Podstawowa, Szkoła Specjalna, Ośrodek Wychowawczo-Szkolny dla Dzieci 

i Młodzieży w Poznaniu, 

− 1 dziecko – Zespół Szkół im. Korczaka na Żniwnej w Poznaniu, 

− 1 dziecko – Szkoła Podstawowa Specjalna 107 w Poznaniu.  

Wójt Gminy poinformował, że dodatkowo do tego zawierane są przez gminę umowy cywilnoprawne. 

Jest to 7 przypadków, w których uznali, że długi dowóz dziecka jest lepiej wykonywany przez rodzica, 

który jedocześnie jest opiekunem, a gmina nie musi tego opiekuna zatrudniać. Wójt poinformował, 

że każdy przewóz dziecka z niepełnoprawnością musi odbywać się z opiekunem, nie może być 

sytuacji, że kierowca prowadzi a dziecko jest bez opiekuna. Wójt wskazał, że jeśli chodzi 

o zamawianie usług na rok 2023 są na etapie zaproszenia do złożenia oferty w trybie art. 214 ustawy 

o zamówieniach publicznych. Zaproszenie dotyczy zarówno transportu jak i opieki w trakcie 

przejazdu do jednostki.  
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Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera zaprosił do udziału w konsultacjach społecznych, które będą 

odbywały się od 1 do 17 lutego br. w punkcie konsultacyjnym. Ponadto zaprosił do zapoznania się 

z zarządzeniem nr 22/2023. Wójt poinformował, że konsultacje dotyczą przygotowania wniosków, 

opinii w sprawie możliwości sposobu zagospodarowania terenu w rejonie S11 w miejscowości 

Golęczewo.  

 

Zastępca Wójta Gminy Suchy Las M. Buliński przekazał informację dotyczącą Dni Gminy. 

Wydarzenie planowane jest na dzień 17 czerwca br. Jest to informacja szczególnie dla sołtysów 

i przewodniczących zarządów osiedli, którzy planują różne wydarzenia. Termin został uzgodniony 

z Golęczewem, gdyż tydzień później odbywać się będą Golęczewskie Wianki. Zastępca Wójta 

poinformował, że chcą się spotkać z sołtysami i przewodniczącymi zarządów osiedli za miesiąc 

spotkać i porozmawiać.  

 

 informacje Przewodniczącego Rady Gminy (03:09:33*) 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak poinformował o wpływie do Biura Rady 

następującej korespondencji: 

− Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli w szkołach prowadzonych przez 

Gminę Suchy Las za rok 2022. Dokument złożony przez CUW, do zapoznania w Biurze Rady,  

− Informacja przekazana radym drogą mailową, o podjęciu przez Sejmik Województwa 

Wielkopolskiego w dniu 26 września 2020 r. uchwały w sprawie utworzenia Młodzieżowego 

Sejmiku Województwa Wielkopolskiego i nadania jego statutu. Przewodniczący odczytał treść: 

„Młodzieżowy Sejmik Województwa Wielkopolskiego składający się z 39 radnych 

przedstawicieli młodzieży z województwa wielkopolskiego stanowić będzie apolityczny organ 

o charakterze konsultacyjnym, doradczym oraz inicjatywnym. Celem powołania jest 

upowszechnienie idei samorządowej wśród młodzieży, zwiększanie ich aktywności 

i zaangażowania w działania samorządu województwa a także podnoszenie umiejętności 

społecznych, w szczególności dotyczących pracy w grupie, wyrażania i rozumienia różnych 

punktów widzenia, negocjowania a także zdolności do uczestnictwa w procesach podejmowania 

decyzji. W związku z rozpoczęciem z dniem 2 stycznia 2023 roku naboru wniosków na radnych 

Młodzieżowego Sejmiku Województwa Wielkopolskiego I Kadencji zwracam się do Państwa 

z prośbą o rozpowszechnienie informacji o naborze. Zgłoszenia będzie można przesyłać do 

28 lutego 2023 r.” 

− pismo z Prokuratury Regionalnej w Poznaniu – skarżący Prokurator Regionalny w Poznaniu – 

skarga na uchwałę nr XLIII/476/22 Rady Gminy Suchy Las z dnia 24.02.2022 r. w sprawie 

wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla członków OSP. Przewodniczący odczytał skargę, 

w której zarzucono istotne naruszenia prawa dotyczące art. 7, art. 94 Konstytucji RP, art. 40 ust. 1 

ustawy o samorządzie gminnym oraz art. 15 ust. 1 i 2 ustawy o Ochotniczych Strażach Pożarnych, 

poprzez ustalenie w §1 zaskarżonej uchwały ekwiwalentu pieniężnego za uczestnictwo 

w działaniu ratowniczym i akcji ratowniczej oraz szkoleniu lub ćwiczeniu pożarniczym członków 

Ochotniczych Straży Pożarnych podczas gdy przepisy art. 15 ust. 1  związku z ust. 2 ustawy 

o Ochotniczych Strażach Pożarnych uprawniają Radę Gminy do ustalenia ekwiwalentu 

pieniężnego za uczestnictwo we wskazanych wyżej działaniach strażakowi ratownikowi OSP. 

W konsekwencji czego zaskarżona uchwała poszerzając zakres podmiotowy przepisów 

ustawowych wychodzi poza zakres regulacji przekazanej Radom Gmin na podstawie ustawy 

kompetencyjnej. Następnie wskazano istotne naruszenie prawa art. 2 Konstytucji RP oraz art. 4 

ust. 1 i art. 5 ustawy o ogłoszeniu aktów normatywnych i niektórych innych aktów prawnych 

poprzez wewnętrzną sprzeczność w treści §3 uchwały polegającą na wyznaczaniu dwóch 
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rozbieżnych dat wejścia w życie uchwały. W związku z powyższym na podstawie art. 147 §1 

ustawy prawo postępowania przed sądami administracyjnymi wniesiono o stwierdzenie 

nieważności zaskarżonej uchwały w całości oraz rozpoznanie skargi w trybie uproszczonym. 

Z dokumentem można zapoznać się w Biurze Rady. Obecnie sprawa jest procedowana przez 

prawników.  

Mecenas H. Kuligowski poinformował, że zespół radców zapozna się i będzie procedował sprawę ale 

zwraca uwagę, że każda uchwała podlega kontroli przez Urząd Nadzoru Urzędu Wojewódzkiego i ta 

uchwała w tym trybie nie została zakwestionowana. 

− Wielkopolski Urząd Wojewódzki w Poznaniu przesłał rozstrzygnięcie nadzorcze dotyczące  

uchwały nr LI/598/22 Rady Gminy Suchy Las z dnia 24 listopada 2022 r., w którym, orzeka 

nieważność §9 ust. 5 §10 ust. 5, ust. 6 w zakresie zwrotu będące głosem doradczym i ust. 9 

w zakresie zwrotu z głosem doradczym w rozdziale 9 załącznika do uchwały nr LI/598/22 Rady 

Gminy Suchy Las z dnia 24 listopada 2022 r. w sprawie rocznego programu współpracy Gminy 

Suchy Las z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy 

o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2023 z uwagi na istotne naruszenie 

prawa. Wykonanie uchwały zostało wstrzymane z mocy prawa w zakresie objętym stwierdzeniem 

nieważności z dniem doręczenia rozstrzygnięcia nadzorczego.  

− Pismo Stowarzyszenia Młodych Wielkopolan w sprawie zaproszenia 24 Regionalne Zawody 

Radnych, Wójtów, Burmistrzów, Prezydentów, Starostów w Tenisie Stołowym, VIII memoriał 

Krzysztofa Szkudlarka, który odbędzie się w dniu 18 lutego 2023 r. w sobotę od 10:00 w hali 

sportowej w Witkowie. Zgłoszenia należy kierować do 10 lutego 2023 r. Ponadto przesłano 

zaproszenie na 9 Otwarte Zawody Strzeleckie dla wszystkich zainteresowanych osób. Osoby 

zainteresowane proszone są do zgłoszenia w Biurze Rady. 

 

 informacje Przedstawiciela gminy w Stowarzyszeniu Gmin i Powiatów Wielkopolski 

(03:19:41*) 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak poinformował, że w dniu 19 stycznia 2023 r. 

w sali konferencyjnej Urzędu Marszałkowskiego Województwa Wielkopolskiego odbył się zjazd 

przedstawicieli Stowarzyszenia Gmin i Powiatów Wielkopolski. Poinformował, że oprócz wystąpień 

gości doszło do części plenarnej zatem podjęcia i przyjęcia kwestii statutowych. Przyjęto plan pracy 

na rok 2023, został przyjęty budżet na rok 2023 oraz uchwała zmieniająca statut Stowarzyszenia Gmin 

Powiatów Wielkopolskich.  

 

Radny K. Łączkowski poinformował, że Komisja ds. Społecznych, Oświaty i Kultury przy 

Stowarzyszeniu Gmin i Powiatów Wielkopolski w minionym okresie nie obradowała. Mijający rok 

nie obfitował w posiedzenia Komisji.  

 

 informacje Przewodniczących Komisji Rady (03:21:09*) 

 

Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna J. Pągowska 

poinformowała, że Komisja obradowała dwukrotnie. Jedna komisja wyjazdowa odbyła się 

w Gądkach-Robakowo, a na drugiej Komisja opiniowała projekty uchwał.  

 

Wiceprzewodniczący Komisji Porządku Publicznego, Ochrony Środowiska i Spraw 

Komunalnych Radny R. Rozwadowski wskazał, że Komisja obradowała dwa razy. W dniu 

20 stycznia br. odbyła się wyjazdowa komisja w Golęczewie, a w dniu 25 stycznia br. odbyła się 

stacjonarna komisja, na której opiniowano projekty uchwał na sesję.  
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Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych Radna J. Radzięda 

poinformowała, że komisja obradowała 2 razy. Spotkała się z Kierownikiem P. Andrzejewskim 

usiłując dowiedzieć się czegoś o karcie mieszkańca, następnie spotkali się z Dyrekcją Centrum 

Kultury w celu omówienia kwestii bieżących dotyczących Starego Baru oraz filii biblioteki 

w Chludowie. 

 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Radna I. Koźlicka poinformowała, że komisja obradowała 

raz. Kolejne spotkanie zaplanowane na 8 lutego br. Komisja realizuje przewidziany na I kwartał plan 

pracy na ten rok, zajmie się dwoma zagadnieniami dotyczącymi analizy finansowej budowy świetlicy 

w Złotnikach Wsi oraz analizy wydatków poniesionych na budowę ścieżek rowerowych w gminie 

w ostatnich dwóch latach.  

 

Przewodniczący Skarg, Wniosków i Petycji Radny K. Łączkowski poinformował, że Komisja 

w minionym okresie nie obradowała.   

 

 Radnych Powiatowych (03:23:39*) 

 

Brak obecnych na sali Radnych Powiatowych. 

  

 

Ad. 27. Interpelacje i zapytania Radnych (03:23:47*) 

 

Brak interpelacji i zapytań Radnych. 

 

Ad. 28. Wolne głosy i wnioski (03:24:18*) 

 

Radny J. Dudkiewicz odnosząc się do wypowiedzi Zastępcy Wójta odnośnie budowy ścieżki 

rowerowej spytał czy jest szansa by w ramach tego zadania udało się zlecić firmie, która wygrała 

przetarg dorobienia ścieżki między ulicą Słowiczą a Ptasim Zaułkiem. Radny poruszył kolejną kwestię 

i w imieniu wszystkich sołtysów i przewodniczących osiedli wskazał na problem dotyczący środków 

na zadania lokalne uchwalone we wrześniu na rok 2023, które zderzają się z problemem finansowym. 

Radny wskazał, że są podwyższone stawki minimalne jeśli chodzi o płace, instruktorzy, animatorzy, 

wszyscy, którzy podpisują w tych listach umowy, sygnalizują, że stawki i koszty idą do góry. Radny 

spytał czy zebrani nie powinni pomyśleć o pewnej rewizji stawki podstawowej. Dodał, że bez 

środków pewne elementy planów w drugim półroczu będą musiały być kasowane.  

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera wskazał, że jest taka możliwość. Rozmawiali z firmą i jest taka 

możliwość od strony organizacyjnej, prawnej i finansowej. Odnośnie drugiego pytana nie odpowie 

precyzyjnie, bo nie wie o jakie zajęcia czy stawki chodzi. Spytał czy chodzi o stawki dla osiedli czy 

dla instruktorów.   

Radny J. Dudkiewicz odpowiedział, że chodzi o to, że instruktorzy mają stawki podpisywane na 

umowach stałych i sygnalizują, że ich koszty podnoszą się do góry.  

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera spytał czy Radny J. Dudkiewicz wyliczył ile brakuje. 

Radny J. Dudkiewicz wskazał, że chcieliby mieć podwyżki o około 20 %. 

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera stwierdził, że jest to podobna sytuacja jak w urzędzie. Wójt 

wyraził opinię, że nie ma czegoś takiego jak zrewidowanie dochodów budżetu, a od tego musieliby 

zebrani zacząć, a aby to zrobić musieliby wystąpić do mieszkańców by zrewidować na przykład 

podatki. Wójt wskazał, że jedyną możliwością jest szukanie w swoich budżetach jakiejś zmiany. 
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Dodał, że w przypadku Osiedla Grzybowego i Złotnik Wsi wpłynęło pismo w tej sprawie i będzie to 

świetna możliwość zastanowienia się czy środki, które zostaną prawdopodobnie zwolnione z tego 

zakupu nie będą mogły być wykorzystane na wbudowanie w brakujące części budżetu. Wójt wskazał, 

że tylko w ten sposób można działać. Odnosząc się do Radnego J. Dudkiewicza Wójt wskazał, 

że dopłata do wszystkiego jest niemożliwa, bo wszystko wynika albo z wysokich stawek cen paliw, 

energii, minimalnej płacy oraz innych elementów, które o tym decydują.  

 

Radna A. Ankiewicz odnosząc się do przytoczonych wszystkich przetargów i inwestycji spytała 

o przetarg na Sucholeską Łąkę. Radna spytała czy coś się dzieje w tym kierunku. Dodała, że na 

zadanie jest dofinansowanie i czas goni.  

Zastępca Wójta Gminy Suchy Las M. Buliński poinformował, że wiele rzeczy zebranych goni. 

Wskazał, że  pamiętają o terminach wynikających z otrzymanej promesy – koniec maja. 

Poinformował, że  przetarg jest przygotowywany a w informacji podaje te przetargi co są 

w największym stopniu zaawansowania. Wskazał, że dopiero dostali projekt do SIWZ na Sucholeską 

Łąkę, który trzeba przygotować pod przetarg.  

 

Sołtys wsi Golęczewa K. Kachel wyraziła aprobatę, że inwestycja dotycząca budowy ulicy Krętej 

wraz z chodnikiem ruszyła. Wskazała, że mieszkańcy również całej ulicy Krętej i przynależnych ulic 

się cieszą. Sołtys spytała o inwestycję na wysokości łącznika ulicy Krętej z Lazurową. Wskazała, że 

na projekcie upublicznionym na bip nie ma informacji w jaki sposób do łącznika będzie można było 

przejść. Wskazała, że patrząc od ulicy Dworcowej na ulicę Krętą po prawej stronie ma być wykonany 

chodnik. Żeby przejść do łącznika, który jest po drugiej stronie ulicy powinny być ewentualne pasy, 

żeby mieszkańcy z ulicy idąc od Lazurowej w Krętą mogli przejść na chodnik. Dotyczy to działki 

248/8. W kolejności Sołtys zadała pytanie mieszkańców korzystających z tego łącznika czy doczekają 

się wyłożenia łącznika płytami. Wskazała, że płyty nie muszą być szerokie ale żeby można było 

z wózkiem przejść łącznikiem do ulicy Krętej. Następnie Sołtys spytała o kamery, które miały być 

zamontowane w Golęczewie. Spytała czy są już zamontowane a jeśli nie to kiedy będą. W kolejności 

wskazała na bardzo dobrą informację, że za chwile będzie otwarcie ofert dotyczących budowy ulicy 

Kwiatowej bo mieszkańcy tej ulicy bardzo czekają na drogę i chodnik.  

Zastępca Wójta Gminy Suchy Las M. Buliński poinformował, że nie zna szczegółów dotyczących 

ulicy Krętej i to sprawdzi. Zastępca Wójta wyraził opinię, że łącznik to taka mała oczekiwana 

betonoza na trawniku. Wskazał, że sprawdzi te informacje, bo mają zgłoszenie dotyczące łącznika 

i nie chce przekazywać niepełnych informacji. Dodał, że jest to poza projektem budowy ulicy Krętej. 

Zastępca Wójta wskazał, że zanotował sobie również wspominaną działkę przez Sołtys i to sprawdzą 

w zakresie przejść dla pieszych wrysowanych zgodnie z oczekiwaniami zarządcy dróg. Odnośnie 

kamer wskazał, że zakończyli modernizację 37 kamer, system działa i zostało to potwierdzone 

z policją, strażą gminną i referatem bezpieczeństwa. Pracują nad nowymi lokalizacjami, nowe kamery 

pojawiły się na Osiedlu Grzybowym. Dodał, że nie potrafi powiedzieć kiedy dokładnie w Golęczewie 

będą montowane ale wykonawca jest na tyle wiarygodny, że realizuje poszczególne etapy i nie ma 

przestojów w tym zakresie. Odnośnie ulicy Kwiatowej, wskazał, że tak jak mówił na zebraniu 

mieszkańców w Golęczewie budowa rusza na całym odcinku. Wyraził nadzieje, że uda się uzyskać 

korzystne oferty. Dodał, że widać po sytuacji z ostatnich przetargów, że jak na razie dobrze to 

wygląda.  

Sołtys wsi Golęczewa K. Kachel spytała o końcowy czas realizacji modernizacji.  

Zastępca Wójta Gminy Suchy Las M. Buliński poinformował, że przedstawiał zebranym etapy 

prac. Wskazał, że okres końcowy I etapu – modernizacji, wymiany starych kamer, miał zakończyć się 

do końca 2023 roku, a zakończył się wcześniej. Wykonawca dzięki temu mógł wejść szybciej na nowe 
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kamery, a ten drugi etap jest przewidziany na kolejne 6 miesięcy. Następnie pozostanie etap 

eksploatacji, który również jest w zakresie wykonawcy.   

 

Radny R. Rozwadowski pogratulował Radnemu J. Dudkiewiczowi objęcia funkcji 

Przewodniczącego Komisji Porządku Publicznego, Ochrony Środowiska i Spraw Komunalnych. 

Radny chciał odczytać odpowiedź na wniosek Komisji Porządku złożony na listopadowej komisji 

odnośnie budowy przystanku na ulicy Meteorytowej. Wskazał, że odpowiedź była negatywna. 

Następnie odniósł się do psiego wybiegu przy Osiedlu Poziomkowym, o który walczą razem 

z zarządem. Stwierdził, że z tego co widzi prace posuwają się szybko, jest śluza i płot. Radny spytał 

kiedy można spodziewać się dalszych prac, ukończenia i oddania do funkcjonowania tego terenu.  

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera poinformował, że prace w tej chwili wykonywane są 

standardem niezależnie od tego, a chyba wydaje się, że cały czas nie mają 2 etapu, który będzie 

dotyczył sposobu zagospodarowania nawierzchni. Wójt wskazał, że już wie, że w przypadku wybiegu 

dla zwierząt trawa z rolki jest nieodpowiednia. Wójt stwierdził, że nie odpowie na to pytanie, bo nie 

zna ostatecznej decyzji propozycji referatu jakie będzie zastosowane rozwiązanie jeśli chodzi 

o nawierzchnie. Wójt wskazał, że może poprosić pracownika zajmującego się sprawą o przekazanie 

informacji.   

Radny R. Rozwadowski wskazał, że wiadomym jest, że czworonogi brudzą, więc wystarczyłby 

piasek by to jak najszybciej zaczęło funkcjonować, bo jeśli mają czekać za drogą nawierzchnią do 

następnego roku to szkoda czekać, bo chcieliby aby wybieg już funkcjonował.  

 

Radny Z. Hącia odnosząc się do informacji z Prokuratury Regionalnej odnośnie zaskarżenia 

ekwiwalentów dla strażaków spytał co dalej. Radny spytał czy strażacy zostaną pozbawieni 

ekwiwalentów, czy zostanie to uregulowane. Radny wskazał, że strażacy, którzy biorą udział 

w akcjach robią to w godzinach pracy i nie mają za to zwracane, a ekwiwalent w pewnym sensie 

pozwalał im wyrównać straty, które ponoszą. Radny wskazał, że nie może być sytuacji takiej, że tych 

strażaków będzie mniej, bo jeśli ekwiwalent nie zostanie utrzymany to część strażaków pojedzie do 

pracy i nie przyjedzie na akcję. Dodał, że jak wybucha pożar czy zdarzenie to nie wiadomo jak długo 

na takiej akcji będą, czasami spędzają po kilkanaście godzin. Radny wskazał, że dowidział się o tej 

sytuacji na sesji i chce przekazać informacje dalej strażakom, odbywają się zebrana sprawozdawcze 

w jednostkach i trzeba im przekazać jak to wygląda. Następnie Radny Z. Hącia spytał czy monitoring 

w roku 2023 dotrze do Chludowa, bo jest to ważna sprawa i starają się o niego od paru lat.  

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera poinformował, że monitoring będzie w tym roku realizowany 

przez wykonawcę w ogólnej umowie monitoringowej. W kolejności wskazał, że Przewodniczący 

Rady przekazał sprawę Mecenasowi, natomiast sprawę znają, omawiają wspólnie z przedstawicielami 

Zarządu Wojewódzkiego Ochotniczych Straży Pożarnych i Komendy Głównej, która chce przystąpić 

jako strona do tego postępowania, które gmina przygotowuje. Wójt wskazał, że sprawa ma swoją 

historię, dokumenty i jeśli Radny Z. Hącia chciałby poznać szczegóły to zaprasza do kontaktu 

z Kierownikiem Referatu Bezpieczeństwa A. Karpowiczem. Wójt podkreślił, że urząd tą sprawę ma 

już mocno przygotowaną do kontrataku.   

 

Radny G. Słowiński wskazał, że dnia 4 stycznia br. na prezentacji projektu ścieżki rowerowej 

Zastępca Wójta Gminy M. Buliński informował, że podjęte są kroki prawne zmierzające do usunięcia 

przyczepy ze skrzyżowania Łagiewnicka-Obornicka. Radny spytał czy w tym temacie udało się coś 

zdziałać. W kolejności Radny wskazał, że jeśli nie udało się tego wykonać to czy urząd podjął kontakt 

z GITD celem ewentualnego montażu fotorejestratora przejazdu na czerwonym świetle na tym 

skrzyżowaniu. W kolejności Radny spytał czy i kiedy będą mogli liczyć na budowę wodociągu 

w ulicy Olchowej oraz Spacerowej i Pagórkowej. Następnie Radny wskazał, że złożył petycję 
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w listopadzie została umieszczona na bip od 29 listopada 2022 r. a nadal się w tej sprawie nic nie 

dzieje i czy może otrzymać informacje od Wójta.   

Zastępca Wójta Gminy Suchy Las M. Buliński poinformował, że w grudniu sprawa została 

skierowana na policję i czekają na dalsze działania związane z postępowaniem związanym 

z wykroczeniem. Dodał, że najprawdopodobniej jeśli nie będzie refleksji bieżącej i działania 

bieżącego może się to skończyć w postępowaniu sądowym. Podkreślił, że urząd pilotuje temat, 

odczekają chwilę i będą sprawdzać co z tym tematem się dzieje.  

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera wskazał, że nie zna terminów ale te sprawy są w budżecie na 

2023 rok. Wójt wskazał, że nie ma harmonogramu, według którego poszczególne inwestycje są 

puszczane do biegu. Dodał, że jest to zazwyczaj wynik dokumentacji, pozwoleń, wolnych mocy 

środków, które można w harmonogramie rzeczowo-finansowych założyć do płatności, więc nie jest 

w stanie odpowiedzieć na pytanie. Wskazał, że jeśli chodzi o petycję to do 23 lutego br. jest termin 

odpowiedzi na petycję, na dniach Radny otrzyma odpowiedź. 

Radny G. Słowiński wskazał, że w zeszłym roku w harmonogramie były ujęte ulice Spacerowa 

i Pagórkowa i nic się nie zadziało. Radny spytał czy w tym roku również co kwartał będą słyszeć, że 

się nie udaje.  

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera wskazał, że jedyną informacją, którą może najbardziej 

prawdziwą wskazać to, że nie było tych ulic w informacjach przekazywanych przez Zastępcę Wójta 

Gminy M. Bulińskiego na najbliższy czas do realizacji i przygotowania. Wójt poinformował, że 

postara się przygotować na kolejne spotkanie orientacyjny czas rozpoczęcia. Dodał, że nie zna 

szczegółów, nie  może powiedzieć czy nie ma jakiegoś problemu formalnego, który uniemożliwiałby 

na przykład przekazanie informacji, że w następnym kwartale będziemy realizowali ulicę taką i taką. 

Radny G. Słowiński odnosząc się do wypowiedzi odnośnie możliwych problemów z dokumentacją 

projektową wskazał, że projekt jest gotowy i czeka na realizację.  

  

Radny M. Przybylski spytał o projekt kanalizacyjno-wodociągowy w ulicy Rodowej i Żelaznej 

w Złotkowie. Radny stwierdził, że z tego co się orientuje projekt jest w realizacji, ma się zakończyć 

pod koniec I kwartału. Radny spytał jak sprawy się toczą, czy nie ma problemów. W kolejności Radny 

spytał o sprawę słupów energetycznych, która toczy się drugi rok. Spytał czy ENEA odpowiedziała 

coś w tej kwestii, czy jakaś dokumentacja w tej sprawie została już zgormadzona. Następnie Radny 

wskazał, że mieszkańcy z rejonu Kochanowskiego pytają co ma się zadziać, czy realizujemy projekt, 

który już jest wykonany. Radny przypomniał, że w tym rejonie zaprojektowana jest ulica Reja, Prusa 

oraz Słowackiego. Czy Wójt planuje inną koncepcję zagospodarowania tej kwoty budżetowej. Na 

koniec Radny zwrócił się do Przewodniczącego Komisji Porządku Publicznego Radnego J. 

Dudkiewicza z apelem czy mógłby w pracach komisji zainteresować się przedmiotem inwestycji 

prowadzonych przez Referat Komunalny, Referat Budowlano Inwestycyjny oraz spółkę LARG. 

Radny wskazał, że w gminie tymi największymi inwestycjami nie zajmuje się żadna instytucja Rady 

Gminy w sensie nie nadzoru, bo od tego są inni ale analizy z punktu widzenia organu kontrolnego. 

Radny wyraził opinię, że nie wymaga to specjalnych rozwiązań o charakterze na przykład korekty 

uchwały, można to zapewne z bieżącej pracy zrobić, a są to naprawdę rzeczy konieczne.  

Zastępca Wójta Gminy Suchy Las M. Buliński poinformował, że według jego wiedzy projekt 

Rodowa – Żelazna postępuje i nie ma kłopotów ale sprawdzi tą informację i potwierdzi. Odnośnie 

tematu przebudowy linii energetycznej wskazał, że urząd uzyskał wytyczne z ENEA. Ponadto urząd 

poprosił jeszcze o uzupełnienie wytycznych, które już przyszły i w tej chwili podlega to analizie 

z udziałem eksperta, który ma ocenić warunki zaproponowane przez ENEA i dokonać oceny 

finansowej tego rozwiązania. Odnośnie rejonu ulicy Kochanowskiego sprawdzi i przekaże informacje.  

Radny J. Dudkiewicz wskazał, że Komisja takie zainteresowanie już wykazywała. Jest umówiony na 

spotkanie z Prezesem LARG.  
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Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny T. Sztolcman odnosząc się do poruszanej na 

sesji kwestii monitoringu gminnego przypomniał Wójtom, że w budżecie jest rozszerzenie zadania 

monitoringowego o punkty kamerowe w Zielątkowie, które przy pierwszym rozdaniu się nie pojawiły. 

Wiceprzewodniczący spytał czy w tej kwestii coś się wydarzyło lub kiedy można spodziewać się 

bliższych informacji.  

Zastępca Wójta Gminy Suchy Las M. Buliński poinformował, że należy zakończyć podstawowe 

zlecenie. Dodał, że tam gdzie będzie to możliwe będą starać się pójść równolegle. Zastępca Wójta 

wskazał, że podstawową sprawą, którą musi sobie potwierdzić jest sprawa zabezpieczenia środków 

w budżecie. Dodał, że rozmawiał na ten temat z referatem i jeszcze wymaga to potwierdzenia. 

Wskazał, że będzie się to odbywało w ramach zlecenia dodatkowego, a nie w ramach zlecenia 

przetargowego. 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny T. Sztolcman poinformował, że środki 

w wysokości sugerowanej przez Wójta w okolicach listopada – grudnia zostały w budżecie 

zabezpieczone.  

 

Radny Z. Hacia spytał się o bibliotekę w Chludowie. Wskazał, że na posiedzeniu Komisji Oświaty 

sprawa była poruszana, na której Dyrektor Ogórkiewicz powiedział, że pomieszczenie nie zostało 

przekazane i o żadnym remoncie nie ma mowy. Radny przypomniał, że w tej chwili grozi zawalenie 

stropów i książki wlecą do piwnicy. Podkreślił, że po to pomieszczenie zostało oddane, żeby między 

innymi przenieść księgozbiór do większego pomieszczenia, które nie ma podpiwniczenia i nie grozi to 

zawaleniem. Dodał, że tamte pomieszczenia można by wykorzystać na działania artystyczne i inne 

spotkania. Radny wskazał, że w tej chwili, będzie trzeba wykonać grubszy remont. Stwierdził, że 

„piłeczka jest odbijana” i nie wiadomo co dalej.  

Zastępca Wójta Gminy Suchy Las M. Buliński poinformował, że urząd jest w trakcie 

przygotowania wniosków do Polskiego Ładu na zabytki. Wskazał, że można złożyć 10 wniosków jako 

gmina. Dodał, że objęto remontem cały budynek, nie tylko w zakresie bibliotecznym, bo w tej chwili 

jest taka potrzeba, jest ujęty jako jeden z tych projektów. Dodał, że poczekają jakiś czas na decyzję, 

ponieważ nabór został przedłużony do 17 marca br. a następnie zapewne będą wybierane projekty 

gdzieś w okresie trzech następnych miesięcy. 

Radna J. Pągowska spytała na jakim etapie jest projekt na Teren Aktywnej Edukacji i Sportu.   

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera poinformował, że na obecną chwilę urząd ma 3 albo już 2 

koncepcje przygotowane, które założyli sobie, że chcieliby przedstawić i przedyskutować z władzami 

KOWR. Wójt wspomniał, że tak ostatnio było to procedowane i zostało to dobrze odebrane przez 

KOWR. Wójt poinformował, że musi być to oficjalna decyzja, później popisanie dokumentów, musi 

być to realne, musi być zabezpieczenie środków finansowych. Wskazał, że urząd ma koncepcje, która 

dotyczy części rekreacyjnej, siedliskowej leśnej gdyż taka jest również potrzebna. Wójt poinformował, 

że tak jak rozmawiano na spotkaniach, dotyczących planu miejscowego w rejonie ulicy 

Bogusławskiego–Księżycowa mają koncepcje połączenia łącznikiem drogowym terenu od górnej 

części ulicy Bogusławskiego przy Poligonowej z drogą dochodzącą do ulicy Meteorytowej, by dać 

możliwość skrótu drogowego z północno-wschodniej części Suchego Lasu dla osób, które będą 

chciały jechać do Poznania przez Morasko. Wójt wskazał, że wymagało to wysłania zapytania w celu 

przedstawienia opinii prawnej czy przedstawienie tego w koncepcji nie przewróci „do góry nogami” 

idei uzyskania nieodpłatnie tego terenu od KOWR. Wójt poinformował, że stąd taka propozycja by 

dobrze to przygotować, narysować, opisać, pojechać i zaprezentować, a jak będzie akceptacja to urząd 

wystąpi z wnioskiem. Wskazał, że dwa tygodnie, miesiąc, dwa miesiące zebranych nie zbawi, nie ma 

się co śpieszyć, byle żeby było to dobrze zrobione.   
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Radna J. Pągowska spytała czy sugerowana droga jest na wysokości centralnie miejsca gdzie jest 

ognisko w górę gdzie była zrobiona ścieżka mineralna.   

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera wskazał, że jest to zupełnie nowy układ. Wskazał, że musiałby 

to szczegółowo powiedzieć, ponieważ droga w kierunku wysypiska dochodząca do ulicy 

Meteorytowej, jej historia przypomina historię drogi płytowej od Leśnej do Alejowej. Wskazał, 

że należy definitywnie sprawdzić kwestie własności oraz jaką ma kategorię, gdzie istnieje możliwość 

włączenia. Wójt dodał, że zlokalizowane są tam również linie wysokiego napięcia oraz planowana 

obwodnica północno-wschodnia i trzeba wszystko połączyć. Wójt wskazał, że nie jest to droga 

w planie 2KDD jest to zupełnie inna, dalej w kierunku wysypiska przesunięta droga łącznikowa do 

drogi Metorytowej.  

 

Radna A. Ankiewicz zaprosiła zebranych w najbliższą niedzielę w imieniu organizatorów 

Sucholeskiego Sztabu WOŚP na uczestnictwo w zbiórce na rzecz walki z sepsą. Poinformowała, 

że akcje będą odbywać się w całej gminie. Sztab będzie w CKiBP w Suchym Lesie, będzie 

w Chludowie, w Biedrusku oraz już w sobotę będą akcje w Golęczewie, Zielątkowie, na Osiedlu 

Grzybowym, a w niedziele w Złotkowie, które w ubiegłym roku zaskoczyło szczególnie. Radna 

podziękowała wszystkim, którzy włączyli się w przygotowanie sztabu firmom, osobom fizycznym. 

Radna wskazała, że licytacje już hulają, będzie się dużo działo, będzie dużo działań mieszkańców, 

przedszkolaków, koncert seniorów. Zaprosiła na zabawę w szczytnym celu.  

 

Radny G. Słowiński spytał o wyjazd z ulicy Lazurytowej w kierunku ulicy Obornickiej. Wskazał, 

że ostatnio był przygotowywany ZRID, a teraz na jakim etapie jest sprawa. 

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera poinformował, że przygotowują się do złożenia wniosku 

w sprawie w tym kwartale. Wójt wskazał, że ma świadomość, że jest to mało precyzyjna informacja 

ale nie ma szczegółów na jakim etapie jst sprawa, czy teczka jest już zawiązana, czy są wszystkie 

uzgodnienia, badania geologiczne etc. W tym kwartale chcą złożyć wniosek o wydanie decyzji.  

Radny G. Słowiński spytał z czego wynika złożoność sprawy ZRID w przypadku wyjścia z ulicy 

Lazurytowej, gdyż inne ZRIDy są szybko realizowane, a ten trwa 2-3 lata. 

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera stwierdził, że może tylko zapewnić, nawet jeśli Radny ma takie 

odczucie może poniekąd słuszne, że kiedyś próbowali dogadać sprawę przejmowania gruntu na 

podstawie wycen, które posiadali, dogadać się z grupą Nickel ale nie udało się, negocjacje do tego nie 

doprowadziły. Wójt wskazał, że nie jest intencją urzędu by nakierowywać poprzez spowolnienie na 

inny budżet, inne finansowanie albo próbę pozyskania finansowania. Taka procedura, takie tempo 

i taki efekt. Wójt wskazał, że spodziewają się, że ze starostwa mogą wpłynąć warunki, które trzeba 

będzie dodatkowo spełnić, w uzupełnieniach, które będzie trzeba przygotować co teoretycznie może 

wydłużyć procedurę ale zapewnia, że nie ma w tym celowego działania czy tworzenia zapasowego 

tytułu inwestycyjnego. Wskazał, że jest to tak samo ważna inwestycja jak każda inna.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak w imieniu prezydium oraz wszystkich 

radnych, przewodniczących zarządów osiedli i sołtysów złożył podziękowania informatykowi, który 

po raz ostatni wspomagał posiedzenie Rady Gminy i wielokrotnie pokazywał, że rzeczy niemożliwe 

stają się możliwe.  
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Ad. 29. Zamknięcie sesji (04:04:17*) 

Wobec braku innych głosów w dyskusji Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak 

zamknął LIII sesję Rady Gminy Suchy Las VIII kadencji w dniu 26 stycznia 2023 r. o godz. 20:41. 

 

 

 

             Sporządziła:      Przewodniczący Rady 

        Agata Lankiewicz                                   Gminy Suchy Las 

        Radosław Banaszak  

 

 

 

* Wskazane okresy czasowe odnoszą się do nagrania audio-video.  

 

 


